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PRAZNIČNO 
V NOTRANJIH 

GORICAH
Vičani smo nadvse slovesno obeležili 

letošnji občinski praznik — 27. april Vičane je ob tej priložnosti pozdravil tudi predsednik Socialistične zveze 
občine Lajkovac Dimitrije Petrovič in jim tako prenesel pozdrave občanov 
pobratene občine Lajkovac.

Predsednik občinske skupščine Vili Belič je ob praznovanju v Notranjih 
goricah slovesno odprl novo asfaltirano cesto med Notranjimi goricami in 
Logom.
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0srcdnf-*a ^0P°^ne smo sc občani in delovni ljudje naše občine zbrali na 
Tega d .m ptaznoVaniu občiaskega praznika 27. aprila v Notranjih goricah. 
°dredaP iJfnovailja so se udeležili tudi borci domicilnih enot. Krimskega 
enota naše orn.'tskcga odreda, Sercerjeve brigade. Praporščaki, teritorialna 
v°ljne «ae'i °*3^'ne> mladinska pohodna enota Ljubo Šercer, enota prosto-
Li .. Skuške 7Vt*na __ k*..J „::_ _ _ _ _ _ _ _ ... . . . . . ......... ......................  -i. r, , .r-
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Mfibctnik S C ZVcze ter številni gostje. Med njimi: generalpolkovnik Rudol 
Polkovnik ,comarldant glavnega odbora SRS za SLO, general
Predsednik Mir *>c*la(-'ck - član sveta republike, generalmajor Jože Ožbolt, 
Korbar, pred !i S^T>L Jože Smole, namestnik sekn 
SZDL Viki ]V,n'*c skupščine mesta Ljubljane inž. Tc 
0Iganizarii USar ter številni predstavniki skupščin 

J s°sednjih občin.

ine mesta Ljubljane inž. Tone Kovič, sekretar MK 
in družbenopolitičnih

raPort ter yn0m ®ovoru Je predsednik občinske skupščine Vili Belič s 
ln ,t'ladind°ria*nc cno,c *n na,° slovesno obšel postrojeno teritorialno 

0 pohodno enoto Ljuba Šercerja.

K0 ti4nih 0f° orn*k na slovesni seji občinske skupščine in družbeni 
»je twfa?lzacii J« bil predsednik skupščine mesta Ljubljane inž. Tor 

povnr' JC vl°80 m pomen Ljubljane - mesta heroja v času NOB i 
in . ' ko i i,J k! izKradnJi- Prav tako je spregovoril tudi o današnjem tr 
ia dnotno do bjan4ani. torej občani vseh petih Ijubljaasldh občin, solidarn 
jih ru,l>enon^|ajU'*Cmo svoie mes*0 na v8*-'*1 področjih našega gospodarske^ 
let Ptav seUaP° lbl .nc®a življenja- ,.Ne smemo, prezreti, da nas vse naloge, I 
Pt;Pfi:SenJ|Spr,;jcmamo’ v ,cm ,rcnu*ku še posebej obvezujejo, ko tridesi 

obč ' V svob°tli> praznujemo zbrani tudi na današnjem občinska 
,ne Ljubljana Vič-Rudnik“, je dejal inž. Tone Kovič.

Ob tej priložnosti so bila letos prvič podeljena tudi občinska priznanja in 
nagrade posameznikom, družbenopolitičnim organizacijam, delovnim orga
nizacijam in društvom za prizadevnost na področju gospodarstva in družbe
nopolitičnih akcij. Občinsko priznanje je iz rok predsednika občinske 
skupščine prejel tudi inž. Janez Čcmažar - aktivni družbenopolitični 
delavec.

★ ★★

Na slavnostni seji so podelili tudi več državnih odlikovanj, s katerimi jih je za 
plodno in ustvarjalno delo odlikoval predsednik Socialistične federativne 
republike Jugoslavije. Odlikovanje RED DELA Z ZLATIM VENCEM je 
dobil prof. dr. France Križanič

Mnogi od 6.000 udeležencev proslave pa so sc v popoldanskem času udeležili 
tovariškega srečanja, ki ga je pripravila krajevna skupnost Notranje gorice- 
Plešivica.

Pripravljalni odbor za proslavo občinskega praznika se naj- 
iskreneje zahvaljuje vsem občanom, družbenopolitičnim organiza
cijam in KS Notranje gorice — Plešivica za topel sprejem in pri
jetno počutje vseh zbranih na tem praznovanju. Se posebej pa se I 
zahvaljuje za prizadevnost in trud za odlično organizacijo in pri
pravo praznovanja.

V pestrem in bogatem kulturnem programu so sodelovali mladinski pevski 
zbor Brezovica, učenci osnovne šole Bičevje, oktet DPD Svobode Podpeč, 
mešani pevski zbor PD Horjul, moški komorni zbor Brezovica, harmoni
karski orkester glasbene šole Vič ter godba milice. Na sliki zborna recitacija 
učencev osnovne šole Bičevje.

■ N

Glasilo občinske konference SZDL Vič - Rudnik — 
Naša komuna je prejelo priznanje Osvobodilne fronte slo
venskega naroda. To priznanje je namenjeno vsem sode
lavcem in še posebej ustanoviteljem tega glasila za njihova 
prizadevanja in trud, ki so ga nesebično in požrtvovalno 
vložili v tem desetletnem obdobju izhajanja glasila.

Naša komuna je v tem obdobju postala zanesljiv po
močnik pri vsakdanjem političnem delu, posredovalec in 
glasnik misli občanov in delovnih ljudi, njihovih priza
devanj in stremljenj. Še posebno v zadnjem obdobju se 
glasilo prilagaja tudi vsem potrebam, kijih narekuje dele
gatski sistem ter se zavzema za boljšo in izčrpnejšo infor
miranost vseh, še posebej pa delegatov družbenopo
litičnih skupnosti in samoupravnih interesnih skupnosti.

Naj bo to priznanje hkrati tudi spodbuda vsem, ki so 
sodelovali, ki ustvaijajo in kreirajo vsebino tega glasila ter 
vsem tistim, ki se bodo s svojimi prispevki, razmišljanji in 
ocenami pojavili na straneh Naše komune.

Naj bo Naša komuna tribuna obojestranskega informi
ranja, da bomo lahko ob popolnejši informiranosti vsi mi 
pri svojem delu in o delu nas vseh bolje informirani, saj 
bomo tako laže reševali vse tisto, za kar smo se obvezali, 
ko smo sprejemali novo ustavo, številne kongresne doku
mente in delovne naloge.
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Odlikovanja 
predsednika republike

Na slavnostni seji občinske 
skupščine in družbenopolitič
nih organizacij so bila podeljena 
tudi odlikovanja, ki jih je po
delil za posebne zasluge in do
sežke na področju gospodar
stva, znanosti in organiziranja 
ter utrjevanja splošne ljudske 
obrambe predsednik Sociali
stične federativne republike 
Jugoslavije.

Odlikovanja so prejeli:
Dr. FRANCE KRIŽANIČ, 

profesor na fakulteti za ma
tematiko, RED DELA Z ZLA
TIM VENCEM na predlog 
društva matematikov, fizikov in 
astronomov SRS.

JANEZ RANT, priznan 
družbenopolitični delavec, na 
predlog skupščine mesta Ljub
ljane - Uprave za ljudsko 
obrambo, RED ZA VOJAŠKE 
ZASLUGE Z ZLATIMI MEČI.

FRANC PUCELJ, borec - 
aktivist, za požrtvovalno dolgo
letno delo na vseh družbenih 
področjih, RED REPUBLIKE 
Z BRONASTIM VENCEM.

JERNEJ STERLE, priznani 
družbenopolitični delavec, m 
predlog skupščine mesta Ljub
ljane - Uprave za ljudsko 
obrambo RED ZA VOJAŠKE 
ZASLUGE S SREBRNIMI 
MEČI.

Občinska priznanja 
in nagrade so bile letos 
podeljene prvič
Dobili so jih naslednji tovariši, delovne 
organizacije, krajevne skupnosti in druž
benopolitične organizacije:
Priznanje in nagrado

RUDOLFU HRIBERNIKU 
- SVA RUNU iz Ljubljane, Ce
sta Dolomitskega odreda 86 za 
knjigo „Dolpmiti v NOB“ 

KLINIČNEMU CENTRU 
LJUBLJANA - TOZD INŠTI
TUT ZA G ERI A TRI J O - inter
na klinika III. Ljubljana za pod
ročje zdravstva

OSNOVNI ORGANIZACIJI 
ZSMS „KRIM-R UDNIK",
LJUBLJANA, Pot k ribniku 20 
za povezovanje delovnih ljudi in 
občanov v krajevni skupnosti 
združenih v družbenopolitičnih 
organizacijah

CECILIJI CENTA iz Želi- 
melj za področje vzgoje in iz
obraževanja ter aktivnost v 
družbenopolitičnih organizaci
jah in drugih družbenih organi
zacijah in društvih

KRAJEVNI SKUPNOSTI 
ČRNI VRH za področje delova
nja krajevnih skupnosti

FRANCU TORIJU iz Ljub
ljane, Ižanska cesta 200 za ino
vacijo z izolacijskim votlakom 

VIDI ŽIVEC iz Ljubljane, 
Osnovna šola „ Vlada Miklavca" 
Vrhovci za področje vzgoje in 
izobraževanja ter za uresniče
vanja skupnih interesov in po
treb ter opravljanje nalog v kra
jevni skupnosti

Priznanje
KRAJEVNI SKUPNOSTI 

„MILAN ČESNIK' ‘ Ljubljana, 
Trg MDB 14 za področje delo
vanja krajevnih skupnosti 

KRAJEVNI SKUPNOSTI 
ROB NA DOLENJSKEM za 
področje delovanja krajevnih 
skupnosti

KRAJEVNI SKUPNOSTI 
PODPEČ - PRESERJE za pod
ročje delovanja krajevnih skup
nosti

ZDRUŽENJU BORCEV 
NOV „MILAN ČESNIK",

Ljubljana, Trg MDB 14 za us
pešno in požrtvovalno družbe
nopolitično delo ter za razvija
nje in negovanje tradicij NOV 

KRAJEVNI KONFERENCI 
SZDL TURJAK za razvijanje in 
negovanje tradicij NOV ter za 
povezovanje delovnih ljudi in 
občanov v krajevni skupnosti 

ZDR UŽENJU REZER VNIH 
VOJAŠKIH STAREŠIN VELI
KE LAŠČE za področje ljudske 
obrambe in družbene samoza- 
ščite

TOBAČNI TOVARNI 
LJUBLJANA, za področje sa
moupravljanja

KOVINSKI INDUSTRIJI 
IG, Ig pri Ljubljani za področje 
gospodarstva

OSNOVNI ŠOLI TRNOVO 
IZ LJUBLJANE, Korunova I4a 
za področje samoupravljanja 

RUDOLFU SRIMŠKU iz 
Tobačne tovarne v Ljubljani za 
področje gospodarstva

CIRILU MARINČKU iz To
varne vijakov „TOVIL“ v Ljub
ljani za področje gospodarstva 

IVANU ILCU iz kmetijske 
zadruge v Velikih Laščah za 
področje gospodarstva

JOŽETU MIHEVCU iz 
Osnovne šole „Oskar Kovačič" 
v Ljubljani za področje vzgoje 
in izobraževanja

JANEZU ČEMAŽARJU iz 
Ljubljane, Ilirska 4 za aktivnost 
v družbenopolitičnih organiza
cijah

JANEZU ČEBULJU iz Ljub
ljane, Jamova 62 za področje 
samoupravljanja

JOŽETU MODICU iz 
Vrbljenja 23 za aktivnost v 
družbenopolitičnih organizaci
jah in povezovanje delovnih 
ljudi in občanov v krajevni 
skupnosti

RUDOLFU DR. OBRA- 
ČUNČU - CEDRIKU iz Ljub
ljane, Vidmarjeva 7 za družbe
nopolitično aktivnost in organi
zacijo zdravstva v NO V

V soboto, 26. aprila 1975 
so na slovesni seji republiške 
konference SZDL Slovenije 
podelili priznanja Osvobo
dilne fronte za letošnje leto. 
Dobilo jih je 39 tovarišic in 
tovarišev ter občinska kon
ferenca socialistične zveze iz 
Banja Luke. Na predlog iz
vršnega odbora RK SZDL 
Slovenije je prejel to visoko 
priznanje tudi naš občan 
Jaka Avšič in sicer za po
membno sodelovanje v 
Osvobodilni fronti in še po
sebej za razvijanje slovenske 
partizanske vojske.

DELEGACIJA IZ POBRATENEGA LAJKOVCA NAS JE OBISKALA

Delegacij«, iz Lajkovca 
nih izdelkov Ilirija.

na obisku v tovarni kemičnih in kozmetič-
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Predsednik občinske konference SZDL iz Lajkovca Dimitrije Petro
vič izroča spominsko darilo predsedniku občinske skupščine Viliju 
Beliču.

IZRAZI
RESNIČNEGA
PRIJATELJSTVA

Skoraj 50 članska delegacija 
občine Lajkovac iz SR Srbije je 
prišla na trodnevni obisk v zad
njih dneh aprila. V delegaciji so 
bili poleg proizvajalcev — kme
tov predstavniki delovnih orga
nizacij in šol tudi predsednik 
Socialistične zveze Dimitrije 
Petrovič sekretar občinskega 
komiteja ZK Radmilo Djajevič, 
predsednik občinske organi
zacije Dušan Marič, podpred
sednik občinskega sindikalnega 
sveta Tomislav Tanasijevič in 
sekretar občinske skupščine Ži- 
vojin Jelič.

Po prisrčnem sprejemu in to
variškem večeru ob njihovem 
prihodu je stekla beseda o med
sebojnem sodelovanju, o delu in 
akcijah ki so lahko za dve po
brateni občini tudi uspešne. Na
slednji dan so si gostje ogledali 
tovarno Ilirijo, kjer so se pogo
varjali predstavniki kolektiva in 
delavci o uresničevanju ustave v 
združenem delu. Nato so si 
ogledali Polhov Gradec in oko
lico ter popoldne obiskali Kme
tijsko zadrugo Velike Lašče, 
usmerjeno kmetijo v bližini 
Turjaka ter skladišče suhe robe. 
S predstavniki zadruge in kmeti 
kooperanti so se pogovarjali 
predvsem o izmenjavi izkušenj 
na področju kmetijstva.

Ob tej priložnosti so položili 
tudi venec na spomenik pad
lemu heroju Zdravku Jovano
viču na Dedniku v bližini Tur

*
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Glasilo občinske konference 
SZDL Ljubljana-Vič-Rud- 
nik. Urejata izdajateljski jvet 
— častni predsednik dr. Josip 
Vidmar - in uredniški odbor: 
ing. Janez Cemažar, Milovan 
Dimitrič, Janja Domitrovič, 
(odgovorna urednica), ing. 
Alojz Habjan, Janez Jagodic, 
Bine Lenaršič. Tehnični ured
nik France Anžel. Ured
ništvo in uprava Ljubljana 
Trg MDB 7/1, tel. 23-381 
int. 26, tekoči račun SDK 
50103-678-51173. Roko
pisov ne vračamo. Tiska li
skama Ljudske pravice v 
Ljubljani. Glasilo dobijo vsa
gospodinjstva v občini brez
plačno.

Petrovič, sekretar občinskega 
komiteja

jaka. Poklonili so se svojemu so- 
rojaku, ki je na slovenski zemlji 
žrtvoval svoje življenje za svo
bodo vseh narodov in narod
nosti Jugoslavije.

V soboto 26. aprila so naši 
dragi gostje prisostvovali pro
slavi občinskega praznika v 
Notranjih goricah. Ob tej pri
ložnosti je zbrane občane in 
predstavnike družbenopo
litičnih organizacij pozdravil 
predsednik Socialistične zveze 
Lajkovca Dimitrije Petrovič in v 
spomin na to srečanje podaril 
predsedniku občinske skup
ščine Viliju Beliču spominsko 
darilo.

★★★★★★

I
RADMILO DJAJEVIČ - 

sekretar ZKS Lajkovac:
„Naj se ponovno zahvalim 

tudi jaz za prijetno in tovariško 
počutje, ki ste nam ga izkazali. 
Zelo prijetno smo bili prese
nečeni tudi nad vsem, kar smo 
tu pri vas videli in spoznali. 
Vaši uspehi nas vzpodbujajo, 
njihovem prihodu je stekla be
seda o medsebojnem so
delovanju, o delu in akcijah, iz
kušenj. Svojim tovarišem v Laj- 
kovcu bomo radi povedali, kaj 
vse smo tukaj ogledali tovarno 
Ilirijo, kjer so se pogovatjali s 
predstavniki kolektiva in de
lavci

malo življenje in delo na vi 
kmetijah, v vaših zadrugah, 
slim, da je ta obisk nam zdu 
koristil ih da bomo naše sodeM 
vanje lahko v bodočnosti »I 
bolj utrdili. Odhajamo zadff 
voljni in prijetno presenečat S5 
nad vašo gostoljubnostjo."

*r★★★★
★

NIKOLA JANKOVIČ 7 fj' 
rektor osnovne šole Dinuffl. 
Tucovič:

„To kar smo v teh dneh111)0jsk

★★★★★★

doživeli, je izraz resničnega?1^ 
jateljstva in hkrati izraz p#.1 
teljstva ki druži vse naše narod,, 
od Triglava do Djevdelije. 31 
skali smo več šol in smo bili n 
jetno presenečeni nad vsem, I11 a' 
smo videli. Nikoli ne bom p0^ 
bil prijetnega sprejema v Poujjj 
vem gradcu, ko so nam pioflJju 
zapeli tudi nekaj naših srbsiOjL 
pesmi. V bratstvu in enotno*'^

DUŠAN PAJEVIČ - kmet: 
„Mene je še posebno zani-

moramo vzgajati naše otrpH^ 
da bodo znali ceniti pridobi* 
naše revolucije.

Dimitrije Petrovič

.m
Dušan Pajevič

DIMITRIJE PETROVIČ - 
predsednik SZDL Lajkovac: 

„Zelo smo bili počaščeni 
nad vašo gostoljubnostjo nad 
pozdravi, ki ste nam jih med na
šim tridnevnim obiskom izkazo
vali. Tako lahko sprejme prija
telja edino njegov resnični pri
jatelj in tovariš. Nam je še po
sebno prijetno, da smo se sre
čali le nekaj dni pred trenutki, 
ko vsi narodi in narodnosti Ju
goslavije praznujejo 30-letnico 
osvoboditve. Skupaj smo ta tre
nutek pravzaprav že praznovali, 
vendar naj bo spomin na te 
iskrene prijateljske sprejeme za 
nas tudi poleg proizvajalcev - 
kmetov predstavniki delovnih 
organizacij in šol, predsednik 
Socialistične zveze Dimitrije

Mladinska pohodna enota 
II. SNOUB Ljubo Šercer

NA DVEH POHODIH

Nikola Jankovič

Ta mladinska pohodna 
enota je na svoj prvi pohod, 
ki je že tradicionalen, odšla s 
proslave občinskega praz
nika 26. aprila v Notranjih 
goricah na dvodnevni po
hod. Pot jih je vodila preko 
Podpeči, preko Rakitne kjer 
so prenočili in nato po do
lini Pekla do Borovnice, kjer 
so pohod zaključili.

Tradicionalni pohod po 
poteh borb in zmag pa je po
tekal v času praznikov in 
nedelj. Tako so občani te 
pohodne enote odšli 30. 
aprila izpred občinske zgrad

be v Polhov Gradec. Od * 
pa jih je štiridnevna pot'M 
dila preko Gorenje vasi, N 
vakov (bolnica Franja), 
lega dola, Železnikov, DrJ, 
goš, Krope, pa vse do P0^ 
narta, kamor so prispeli _ 
maja. Na pohodu so sode1
vali poleg članov te pohod- . 71 A.enote tudi pripadniki J^t
milice, člani pohodnih el1 j 
iz Bežigrada in Most, b° j. 
Šercerjeve brigade in pre,uy 
stavniki ZRVS. Na poho^ 
so najboljše mladince uvt*
tudi v partizanske enote.^

IGOR

TRADICIONALNI KRES NA ROŽNIKU
Že tridesetič po vojni je za

gorel kres na Rožniku. Z vsa
kim vžigom je oznanil nov 1. 
maj.

Leta tečejo, generacije se 
menjajo, a tradicija ostane. Le
tos je ogenj pred cerkvijo na 
Rožniku zagorel trikrat — 25., 
26. in 30. aprila. Pripravili in 
organizirali so kresove mladinci

in mladinke OO ZSMS Rožna 
dolina. Za zadnjega so se do
menili, da bo največji in bil je. 
Na predvečer praznika, okrog 
20. ure so se okrog kresa začeli 
zbirati' ljudje iz vse Ljubljane. 
Na stotine ljudi je čakalo, da se 
ogenj prižge ter oznani pričetek 
praznovanja 1. maja.

Ob 20.30 so kres prižgali.

Sprva je počasi zagorel, 
pa so se plameni dvigni1' pf; 
Ob visokih plamenih so "Pjjj 
tela srca, zažarela lica lJu 
rdeči nageljni na prsih. . $ 

Zavihralc so zastave p’ 
čero isker se je dvign11^’ 
nebo ter oznanilo trides® ] 
bodni prvi maj! ggh V
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'USTANOVNA SEJA OBČINSKE 
KONFERENCE SZDL

j ^ četrtek 17. aprila 1975 je bila ustanovna seja občinske konference 
SZDL Ljubljana Vič-Rudnik.

Na njej je bilo podano poročilo o delovanju občinske konference SZDL 
ln njenih organov v obdobju od julija 1971 do aprila 1975. Iz njega je 
razvidno, da so vse akcije Socialistične zveze oziroma konference in drugih
njenih organov potekale v zelo dinamičnem obdobju družbenopolitičnega
dela in življenja v smeri preoblikovanja družbenopolitičnih in ekonomskih 
razmerij.

Kot prva pomembna akcija je bil referendum o uvedbi samoprispevka za 
0 'nanciranje gradnje osnovnih šol in vzgojnovarstvenih zavodov. OK SZDL 

■toneč junija 1971 z novim vodstvom pričela temeljito akcijo v politično 
' smer' z vsemi vodstvi družbenopolitičnih organizacij na ravni
j) 'ne in v krajevnih skupnostih. V pripravah za uvedbo samoprispevka pa 

'menovala občinski akcijski odbor, sestavljen iz predstavnikov družbeno- 
*. ''dnih in družbenih organizacij, skupščine občine, svetov krajevnih 

'ilo U*>n0St*’ Oborov krajevnih konferenc SZDL, šol, VVZ in delovnih 
»mizacij. Volitve, ki so bile 21. novembra, so bile uspešno opravljene, saj 

d 46.199 vpisanih volivcev glasovalo 37.692, od tega pa je glasovalo za 
ttpioprijpevek kar 27.480 volivcev.
"jL taKa akcija je bil referendum o združitvi skupnosti zdravstvenega 
tihtar°Vanja Kmetov in delavcev, ki je bil 19. in 20. novembra 1972 in prav 
A o uspešno izveden.
■In Je poročilo o uresničevanju ustavnih dopolnil in javna razprava o
jaVlh 0snutkih ustave SFRJ in SRS ter o osnutkih statutov krajevnih 
Ihit Pn°Sti’ °*3^*ne ‘n mesta. V temeljiti razpravi so se prisotni zavzeli za 

Scel . . uve*jav*janje ustavnih dopolnil zlasti na področju uresničevanja 
[ttialca • 'bužbenoekonomskega položaja delovnega človeka kot proizva-

2a dosledno decentralizacijo odločanja o rezultatih združenega dela,
Za nePosredno urejanja medsebojnih odnosov v združenem delu in 

llPov ^ u(rjevanje avtonomnega položaja delavcev v TOZD s širšim 
1 M 0Van-iem 'n združevanjem dela in sredstev.
■družh^8 1^74. leta pa so potekale volitve delegatov in delegacij v skupščine 
■ vjIj noPolitičnih skupnosti. Po uspešni zaključitvi le-teh so sledile volitve 
f iine samoupravnih interesnih skupnosti. 

tnot VS®'1 teb akcijah pa se je Socialistična zveza krepila in uveljavljala kot 
Dt8ano 'r°nta or8aniziranih socialističnih sil. V vsem obdobju je bilo delo 
|anjei^V Konference prisotno tudi z delegatskim povezovanjem in dogovar- 

°*) oblikovanju odločitev v mestni, regijski in republiški konferenci 
Pravil *er nj'bovih organov. Temu poročilu je sledila razpava o predlogu 
p,0 °bčinske organizacije SZDL in sprejem pravil, nato pa razprava o 

^atfsKih izhodiščih za delo OK SZDL in njenih organov. 
lOCjai^S.n^evanje ustavnih načel nalaga SZDL kot fornti organiziranih 
k Us 1 n'h sil najširšo dejavnost in vključevanje delovnih ljudi in občanov 

eflanju in zagotavljanju življenja in dela v vseh oblikah:

- v krajevnih skupnostih, v katerih delovni ljudje in občani enakopravno 
obravnavajo skupne, splošne življenjske potrebe,

- v organizacijah združenega dela in njihovih delih ter
- zagotavljanju razvoja delegatskega sistema v vseh oblikah združevanja 

in povezovanja delovnih ljudi in občanov.
Naloge občinske organizacije SZDL kot tudi odnosi med njenimi organi 

so vsebinsko in sistemsko opredeljeni v pravilih. Vsa delovna telesa in tudi 
predsedstvo OK SZDL bodo na osnovi teh izhodišč izdelali neposredne 
delovne načrte za letna obdobja z roki in nosilci nalog v času izpolnjevanja 
štiriletnega mandata.

Predsedstvo kot politični izvršilni organ OK SZDL bo imenoval izvršni 
odbor, svete, koordinacijske odbore in komisije. Obravnavalo bo izhodišča 
za delovanje posameznih teles in jim natančneje določilo delovno področje.

V skladu s pravili občinske organizacije SZDL bo predsedstvo takoj 
imenovalo člane sveta za spremljanje družbenoekonomskega in družbenopo
litičnega položaja žensk in sveta za spremljanje razvoja kmetijstva in 
gozdarstva v občini.

Svet za spremljanje družbenoekonomskega in političnega položaja žensk 
bo med številnimi nalogami vso skrb posvetil načrtnemu delu za ena
kopravno obravnavanje žensk ob zaposlovanju, v delovnem okolju in 
družbenopolitičnem življenju.

Svet za spremljanje razvoja kmetijstva in gozdarstva v občini bo zlasti 
skrbel za realizacijo zaključkov problemske konference o kmetijstvu.

Koordinacijski odbor za uresničevanje projekta celodnevne šole bo 
omogočil in pospešil podružbljanje vzgoje in izobraževanja in utrdil vzgojno 
funkcijo šole.

Koordinacijski odbor za SLO in družbeno samozaščito bo vključil v svoj 
program dela temeljne naloge obrambnih priprav prebivalstva v krajevnih in 
temeljnih delovnih skupnostih.

Koordinacijski odbor za spodbujanje varčevanja bo skrbel za aktiviranje 
vseh oblik varčevanja na vseh področjih družbene in osebne porabe in tako 
prispeval h gospodarski stabilizaciji.

Iz tega programa pa so razvidne tudi številne naloge komisije za 
organiziranost in razvoj SZDL, koordinacijskega odbora za kadrovska 
vprašanja in koordinacijskega odbora za proslavljanje 30. obletnice Osvobo
ditve.

Na seji pa so poleg še nekaterih točk dnevnega reda izvolili tudi novo 
predsedstvo ter administrativno-finančno komisijo in nadzorni odbor.

Izvršni odbor občinske konference SZDL Ljubljana Vič-Rudnik je na 
seji dne 8. aprila 1975 na predlog koordinacijskega odbora za kadrovska 
vprašanja potrdil naslednje kandidate za vodstvo novoustanovljene občinske 
konference SZDL:

1. ZA PREDSEDNIKA: Franc Malovrh
2. ZA PODPREDSEDNIKA: Pepca Oprešnik
3. ZA SEKRETARJA: Bine Lenaršič

SKUPNO praznovanje štirih krajevnih skupnosti

IUB 30-LETNICI SVOBODE
pKo 0 ’! K^jevnih skupnosti Brdo, Kozarje, Vič in Vrhovci so 30. oblet-

oboditve počastUi skupaj. Na prireditev, ki je bila na ploščadi pred

_______ ___________ j_ __  __ sosednje
^ skupnosti Brdo, Kozane, Vič in Vrhovci pred samo- 

Kabi-r I13 ''rtiovcih, se je udeležilo več sto krajanov in ugledni 
Malovi11?' Rudolf Hribernik - Svarun, Slavko Korbar, Franc 
*0v°fnik -n Predstavniki pobratene občine Lajkovac. Slavnostni 

Je bil Stane Vrhovec — podpredsednik mestne skupščine.
Foto: Jere

samopostrežbo na Vrhovcih je prišlo več sto krajanov. Območje vseh štirih 
krajevnih skupnosti je bilo še posebej skrbno urejeno ter okrašeno. Družbe
nopolitične organizacije in krajevna skupnost Vrhovci so kupile pri podjetju 
KROJ več sto zastav, ki so jih nato prodajali po KROJEVI listni ceni, kije 
skoraj za polovico nižja od cen zastav v maloprodaji. Naporom občanov in 
šolarjev, ki so zgledno očistili okolico, so se pridružili tudi delavci Komunal
nega podjetja - Vič, ki so oprali ceste in obnovili oznake na njih.

Slavnostni govornik na proslavi je bil domačin, prvoborec Stane Vrhovec. 
V kulturnem programu, ki je sledil, pa so nastopili godba na pihala iz Med
vod, plesalci iz Dobrove, Železničarski pevski zbor in učenci vrhovške 
osemletke. Slovesnost se je začela s polaganjem vencev na partizanska 
spominska obeležja, vence so šle položit delegacije, nato pa so zborovalci še 
poslali pozdravno pismo tovarišu Titu. V njem so med drugim zapisali: 
„Zbrali smo se, da skupaj počastimo spomin padlih borcev, se s ponosom 
spomnimo na hrabro partizansko preteklost naših štirih krajevnih skupnosti, 
predstraže partizanskih Dolomitov ter z veseljem proslavimo uspehe pri 
graditvi naše samoupravne socialistične skupnosti. Naše štiri krajevne 
skupnosti so skupaj z občino, mestom in vso širšo družbeno skupnostjo 
naredile v minulih tridesetih letih velik korak naprej. Brdo, Kozarje, Vič in 
Vrhovci postajamo iz nekdaj malo pomembnih primestnih zaselkov kraj, kjer 
delovno ustvarjajo in zgledno žive naši delovni ljudje in občani. Dragi tovariš 
Tito, sporočamo Ti, da bomo še naprej zvesto negovali svetle borčevske 
tradicije, jih prenašali na mlade ter dosledno uresničevali novo ustavo in 
sklepe, ki sta jih sprejela republiški in zvezni kongres Zveze komunistov 
Jugoslavije". Pozdravno pismo so zborovalci zaključili z najboljšimi željami 
tovarišu Tito za njegov skorajšnji rojstni dan.

Slovesnot ob 30. obletnici osvoboditve je bila po dolgem času prva večja 
manifestacija na območju sosednjih štirih krajevnih skupnosti, ki jih med 
drugim ne nazadnje druži tudi skupna organizacije Zveze borcev. Ker je lepo 
uspela, so se organizatorji obvezali, da bodo s podobnimi Ije prireditvami 
odslej počastili pomembnejše državne praznike in pa spominske obletnice.

<(

i?

lotjjj ^ So 56 ^cije očiščevanja s svojimi tovarišicami kar resno

Sekretar občinskega odbora ZRVS Rudi Furlan je spregovoril 
pioniijem in mladincem osnovne šole Vič na otvoritvenem 
pionirskem pohodu po poteh okupirane Ljubljane. Pionirji so 
krenili po poteh, kjer je bila med NOB žica ter ob spominskih 
obeležjih skupaj s predstavniki ZB in ZRVS obujali spomine na 
dogajanja v Ljubljani v času NOB.

4. ZA ČLANE PREDSEDSTVA:
1. Darko Perovšek, 2. Janja Domitrovič, 3. Janez Čebulj, 4. Ivan Janc, 5. 

Stojan Gomezelj, 6. Alenka Brglez, 7. Stane Vrhovec, 8. Emil Dolčič, 9. Ivo 
Starin, 10. Milan Buh, 11. Pepca Oprešnik, 12. Franc Malovrh, 13. Bine 
Lenaršič, 14. Vili Belič, 15. Rudolf dr. Obračunč, 16. Alojz ing. Habjan, 17. 
Stane Florjančič, 18. Vida Nered, 19. Tatjana Habič, 20. Anton Črnivec, 
21. Srečko Božnar, 22. Anton Bregar, 23. Jože Perhaj

Kot vsako leto je tudi v letošnjih predprazničnih dneh potekala 
že tradicionalna revija amaterskih gledaliških skupin s področja 
naše občine. Na sliki je prizor iz dramske uprizoritve Svet brez 
sovraštva, Mire Miheličeve, s katero so se igralci KUD Polhov Gra
dec predstavili občanom krajevne skupnosti Notranje gorice na 
večer pred občinskim praznikom. Gledališka revija se je končala 
dan kasneje z uprizoritvijo komedije Komaj do srednjih vej, Petra 
Ustinova, KUD Trnovo na Robu.

Na predvečer pred občinskim praznikom so v Notranjih goricah 
na krajši slovesnosti razvili prapor krajevne organizacije ZRVS 
Notranje gorice, Vnanje Gorice, Brezovica.

PROPAGANDNI TABOR 
USPEL

Taborniški odred Močvirski tulipani je uspešno pripravil in izvedel 
propagandni tabor pri Čadu pod Rožnikom. V treh dneh so poleg 
preizkušanja in utrjevanja taborniških veščin priredili tudi več 
manjših slovesnosti. Tako so na dan občinskega praznika pripravili 
kulturni program na temo 30. obletnice osvoboditve, dan kasneje pa 
recital na temo OF. Ob tej priložnosti so razstavljali tudi taborniške 
izdelke, lepljenke, fotografije in druge ročne izdelke.

Pioniiji osnovne šole Škofljica so se 23. aprila zbrali na Tmjaku, 
kjer so pred spomenikom padlih borcev pripravili krajši kulturni 
program in položili šopek cvetja. Ob tej priložnosti jim je 
tamkajšnji domačin tov. Nahtigal pripovedoval o dogodkih, ki 
so se v teh krajih odvijali v času NOB.
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OB 1. MAJU - PRAZNIKU DELA

SLOVESNO, A DELOVNO
Občinski sindikalni svet na svoji 6. seji o aktualnih nalogah

Dva dni pred letošnjim praznikom dela - 1. majem so se na 6. razširjeni 
seji zbrali delegati občinskega sindikalnega sveta. Čeprav so sklenili kar se da 
slovesno obeležiti letošnji prvi maj, pa so vseeno menili, da je ob tej pri
ložnosti potrebno spregovoriti o tekočih in v tem trenutku najaktualnejših 
nalogah, ki so postavljene pred sindikalne delavce oziroma članstvo. Tako 
zbranemu sklicu je na delovni seji prisostvovala tudi generalna sekretarka slo
venskih sindikatov Ivanka Vrhovčak, predsednik mestnega sindikalnega sveta 
Vinko Verbec, podpredsednik Janez Zaplotnik, sekretar občinskega ko
miteja ZK Darko Perovšek in drugi gostje.

Dobro smo organizirani
Občni zbori v vseh sindikalnih osnovnih organizacijah na področju viške 

občine so bili uspešno izvedeni. Tako je danes v naši občini 185 osnovnih 
organizacij sindikata z več kot 17.550 člani. V novoizvoljenih izvršnih od
borih osnovnih organizacij sindiakta deluje 1.759 sindikalnih poverjenikov, 
med temi je 846 žena, a povsem na novo tudi 380 mladih delavcev. V ob
činske odbore in občinske organizacije sindikatov dejavnosti, teh je sedem
najst, pa je zdaj vključenih 494 sindikalnih delegatov in med njimi je 239 
žena in 111 mladih delavcev. Med 435 predsedniki, podpredsedniki, sekre
tarji 10 OOS je 207 žena in 127 mladih delavcev. Tudi občinski svet zveze 
sindikatov, ki ga sestavljajo delegati sindikatov dejavnosti, vključuje pre
cejšnje številov delegatov: 235. Poleg delegiranja v sindikalne organe na višjih 
ravneh sodeluje 66 delegatov v komisijah OS ZSS kot so: za razvoj samo
upravljanja, za sporazumevanje o delitvi dohodka, za organizacijo in kadre, 
ljudsko obrambo in družbeno samozaščito, socialna vprašanja in družbeni 
standard, šport in rekreacijo, kultumoprosvetno dejavnost itd.
0 uresničevanju ustave in gospodarskih ukrepov
Smernice družbenoekonomskega razvoja občine v tekočem letu? Nekaj iz
črpnih uvodnih misli je zbranimočrtal član občinskega izvršnega sveta in 
načelnik za gospodarstvo Janko Šolmajer. Še posebej je podčrtal trenutno 
gospodarsko situacijo, ki ob visoki stopnji iinflacije in nezadostnih prizade
vanjih vseh za povečanje produktivnosti dela zahteva popolno spoštovanje 
vseh stabilizacijskih in še posebej varčevalnih ukrepov v samem gospo
darstvu. Sindikati so v prvi vrsti tisti družbenopolitični faktor, ki lahko v 
danih situacijah s svojimi prizadevanji in aktivno vlogo prispevajo k dosled
nejšemu izvajanju vseh gospodarskih ukrepov. Prav temu je bil posvečen tudi 
referat predsednika občinskega sindikalnega sveta Janeza Čebulja, kije isto
časno spregovoril tudi o vlogi sindikatov v bitki za uresničevanje ustave. Iz
hajajoč iz zadnjih podatkov je bilo na območju občine ustanovljenih vsega 
31 gospodarskih OOZD v šestih delovnih organizacijah s sedežem v tej 
občini in' devetih izven ter 20 negospodarskih TOZD v 4 delovnih orga
nizacijah s sedežem v občini in dveh izven. Iz tega je razvidno, da je pre
cejšnje število delovnih organizacij v občini ostalo enovitih (86 % v gospo
darstvu in 93,5 % negospodarskih.) Kljub temu pa je še vedno odprto in 
neustrezno organizirano združeno delo v naslednjih dislociranih obratih: 
Angora- obrat Rudnik, Iskra Commerce - servisni obrat Vič, Plutal - obrat 
Zamaški . Industrija usnja Vrhnika — obrat galanterija Vič, Kolinska tovarna 
hranil - proizvodna enota Žika, SGP Grosuplje — sektorji I, IV in V ter 
centralni strojni obrati, Volan - centralni obrati in morda še nekateri drugi.

Kgr se. razvijanja integracijskih uspehov tiče, smo v občini lahko za
dovoljni, saj so bile v preteklosti izvedene številne integracije oziroma se še
pripravljajo (npr. Ilirija — Vedrog, Tobačna tovarna — Tobak, Žičnica — Slo
venijales, Angora - Tekstil...) Pa vendar, položaj naše občine kot gospo
darsko razvijajoče se občine še nadalje zahteva, da integracije in poslovno 
povezovanje segajo izven meja občine.

In ko govorimo o uresničevanju ustave, ne moremo in ne smemo mimo 
tega, kar je najpomembnejše — spreminjanja družbenoekonomskega položaja 
delavcev v njem. Žal, je še vedno premalo podatkov dosegljivih o tem, kohko 
delovni človek odloča v vseh okoljih in o vseh najpomembnejših zadevah. 
Načelno smo sicer lahko zadovoljni vsi, vendar pa praksa v posameznih, 
zlasti konfliktnih situacijah kaže, da se položaj delavca samoupravljavca le ni 
bistveno spremenil v primeri s stanjem pred srpejemom ustavnih določil. 
Neposreden vzrok za takšno stanje ni samo slabo informiranje tamveč tudi 
neizpolnjevanje sprejetih samoupravnih sporazumov in statutov ter nedo
delanost drugih samoupravnih aktov, zlasti s področja delitve osebnih do
hodkov.

Več bo potrebno vsekakor napraviti tudi pri oživljanju aktivnosti samo
upravnih interesnih skupnosti (dovršeno je treba organizirati strokovne 
službe). Z ozirom na to, da smo kmetijska občina, bo potrebno v bodoče 
storiti več tudi na področju izdelave srednjeročnih načrtov razvoja kme
tijstva, integracij in podobno.

Vsekakor sindikate čaka na področju uresničevanja ustavnih določil še 
vrsta akcij, ki pa jih bo verjetno treba izvajati sočasno z doslednim uresniče
vanjem stabilizacije našega gospodarstva. Ob vsesplošni kritični situaciji pa je 
pri sprejemanju naših ocen in sklepov potrebno presoditi, kaj lahko storimo 
sami in kateri so tisti dejavniki, ki so izven našega vpliva. S tem hočemo 
povedati, da moramo prav v vseh osnovnih organizacijah sindikatov ustvariti 
pozitivno in akcijsko razpoloženje do lastnih zmožnosti pri premagovanju 
gospodarske nestabilnosti in inflacije. Uresničevati moramo torej načelo’: 
..Delati bolje, hitreje in ceneje in s čimveč lastnimi materialnimi in finanč
nimi sredstvi".!

Občinski sindikalni svet je sprejel nato sklepe, ki obvezujejo vse osnovne 
organizacije sindikatov, da do konca maja analizirajo in ocenijo samo
upravno organiziranost, da do konca junija ocenijo gospodarsko in delovno 
situacijo, predsedstvo OS ZSS pa je do konca julija dolžno organizirati aktive 
predstavnikov družbenopolitičnih organizacij in organov upravljanja o temi 
..Uresničevanje ustave in ukrepi gospodarske stabilizacije".

Ponovno za samoprispevek
V razpravi so prisotni podčrtali dosedanja prizadevanja osnovnih orga

nizacij sindikata, (integracijska gibanja), kritično ocenili pristop k podpisu 
družbenih dogovorov (še posebej o štipendiranju), o nedoslednem izvajanju 
že sprejetih samoupravnih sporazumov, o problemih kadrovske politike, o 
izobraževanju članstva . . . Soglasno so sprejeli sklep oziroma pobudo, da vsi 
občani in delovni ljudje Ljubljane pristopijo k uvedbi ponovnega samo
prispevka za izgradnjo šol in vrtcev v našem mestu.

Za vse, kar si prizadevamo, je vredno delati
Potem ko je zbranim zaželel veliko tvornih in spodbudnih uspehov pri 

delu in prijetno praznovanje predsednik mestnega sindikalnega sveta Vinko 
Verbec, je to delovno sejo viških sindikalistov pozdravila tudi generalna 
sekretarka slovenskih sindikatov Ivanka Vrhovčak. Spregovorila je predvsem 
o vlogi delavca - samoupravljavca, ter o vlogi delavca - predstavnika svoje 
sindikalne organizacije. Ali je delavec resnični samoupravljavec, ali resnično 
v svojem vsakdanu in pri svojem delu odloča sam s svojimi sotovariši, v 
kakšni meri je gospodar nad proizvajalnimi sredstvi, kakšna je njegova vloga 
pri dehtvi dohodka? Tem vprašanjem je po njenem mnenju potrebno v 
osnovnih organizacijah posvetiti večkrat več pozornosti. Pri tem pa ne gre 
zanemariti vprašanja pohtične nediscipline in odgovornosti. ..Vendar je pri 
doslednem ..razčiščevanju" teh vprašanj lažje izvajati vse tisto, kar smo si vsi 
napisali v svoje akcijske programe, v ustavo in v stabilizacijske progra
me. Za vse, kar si prizadevamo, je vredno delati!" je ob koncu dejala 
generalna sekretarka.

SREBRNI ZNAK 
SINDIKATOV SLOVENIJE 
1975 SO PREJELI
POSAMEZNIKI:

IVAN BETI, roj. 1925, tehnik za vzdrževanje prog pri Nadzorništvu prog 
Preserje, za dolgoletno aktivno delovanje v sindikatu železničarjev in delo v 
predsedstvu OS ZSS Ljubljana Vič Rudnik.

GEZA CAHUK, roj. 1926, predmetni učitelj in ravnatelj Osnovne šole 
Trnovo, v Ljubljani, za dolgoletno sindikalno in splošno družbenopolitično 
delovanje ter razvijanje samoupravljanja v Osnovni šoli Trnovo.

BERNARD ČIBEJ, roj. 1941, predmetni učitelj in vodja delovne enote v 
Študentskih domovih, za dolgoletno prizadevno delovanje v sindikatu ter 
razvijanje samoupravljanja v Študentskih domovih.

JOŽE DERNOVSEK, roj. 1933, predmetni učitelj in sekretar OS ZSS 
Ljubljana Vič Rudnik, za dolgoletno družbenopolitično dejavnost in raz
vijanje samoupravljanja v Osnovni šoli Trnovo in v občini.

FRANC DOBROTA, roj. 1920, mizar in skupinovodja v Mizarski zadrugi 
Vič, za dolgoletno delovanje v sindikalnih organih in razvijanje skrbi za druž
beni standard delavcev.

JANEZ DULAR, roj. 1934, diplomirani inženir fizike in direktor Atom
ske centrale Krško v izgradnji, za izredno bogato dejavnost v času oprav
ljanja dolžnosti predsednika občinskega sveta ZSS Ljubljana Vič Rudnik.

MILAN DRETNIK, roj. 1923, gozdarski tehnik in referent HTV v Gozd
nem gospodarstvu Ljubljana, za dolgoletno delo v sindikatu delavcev lesne 
industrije in v njegovih organih ter za izostren čut za delovne pogoje gozdnih 
delavcev.

ANTON FRAS, roj. 1915, tiskar in vodja tiskarne šolskih delavnic TSS v 
Ljubljani, za dolgoletno revolucionarno dejavnost in delovanje v sindikatih 
in drugih družbeno političnih organizacijah.

ALMA HALAS, roj. 1918, zdravnica specialistka v Zdravstvenem domu 
Rudnik, za dolgoletno sindikalno politično dejavnost in razvijanje samo
upravljanja ter slabi za družbeni standard delavcev.

Dragi
tovariš Tito!

Zbrani na svečani seji občinskega sveta Zveze sindikatov Ljub
ljana-Vič-Rudnik Ti, tovariš Tito, delegati in gostje, čestitamo ob 
1. maju - prazniku dela. Ob tej priložnosti želimo, da nas še mnogo 
let vodiš v našem samoupravnem socialističnem razvoju.

Po vzoru starejših prekaljenih revolucionarjev - komunistov in 
proletarcev uspešno izvajamo našo sedanjo revolucijo. Ob tem Ti, to
variš Tito, zagotavljamo, da bomo vedno manifestirali ideje in cilje 
proletarskih revolucij in jih dalje razvijali z našo pripadnostjo svetlim 
pridobitvam narodnoosvobodilne borbe in našega samoupravnega so
cializma. Vedno in ob vsakem času pa bomo nastopali proti klevetam 
naših zunanjih pa tudi notranjih sovražnikov, ki z njimi skušajo v 
krogu mednarodne reakcije zmanjšati naš prispevek k zmagi nad fa
šizmom, naš ugled v naprednem svetu in ovirati naš notranji razvoj.

Pod Tvojim vodstvom in vodstvom Zveze komunistov smo vedno 
dovolj močni, da premagujemo in odbijamo vse napade in vsaka 
zmaga nas dela še močnejše.

Tovariš Tito, čeravno to še ni danes, Ti že sedaj zaželimo za Tvoj 
bližnji rojstni dan mnogo zdravja in vse najboljše!

Delegati in gostje 
6. seje občinskega sveta 

Zveze sindikatov 
Lj ubljana-V ič -Rudnik

Zveznemu 
izvršnemu svetu!

Zbrani na seji občinskega sveta Zveze sindikatov Ljubljana-Vič- 
Rudnik pošiljamo naslovu, delegati in gostje, naš odločen in oster 
protest zaradi nenehnih grobih in zločinskih kršitev določb med
narodne pogodbe iz leta 1955, katere sopodpisnik je tudi vlada Re
publike Avstrije.

Ko zaskrbljeni ugotavljamo zatiranje koroških Slovencev, odkrito 
raznarodovanje in zapostavljanje, smo tudi ogorčeni nad nerazum
ljivim popuščanjem ostankom nacizma in nad širjenjem nacističnih 
organizacij ter omogočanjem njihovega delovanja po predstavnikih 
uradne oblasti. Zlasti presega vse mere javno izrečene pripravljenosti 
uradnih avstrijskih oblasti do dejanskega ravnanja, ko prav te oblasti 
omogočajo zbiranje in urjenje izdajalcev naše domovine in fašističnih 
ter nacističnih sodelavcev iz 2. svetovne vojne na teritoriju Republike 
Avstrije za njihovo zločinsko vdiranje na ozemlje Jugoslavije.

Zato izrekamo vso družbenopolitično podporo vam v vseh vaših 
prizadevanjih kot tudi našo odločno pripravljenost v primeru, ko 
boste posegli po najostrejših ukrepih nasproti vsem, ki kakor koli 
omogočajo diskriminacijo koroških Slovencev in kršitve nedotakljiv
osti ozemlja SER Jugoslavije.

Delegati in gostje 
6. redne seje 

Občinskega sveta 
Ljubljana-Vič-Rudnik

IVAN JANC, roj. 1935, gradbeni inženir in vodja gradbišč pri Kof 
nalnem podjetju Vič, za dolgoletno dejavnost v sindikatu gradbincev terr. 
vijanje športne kreativne dejavnosti članstva in izvedenih nalog za d e love: 
življenjske pogoje delavcev v kolektivu in širše.

PAVEL JEREB, roj. 1930, elektrotehnik in referent za rekreativno 
družbeno dejavnost delavcev Iskrinih raziskovalnih inštitutov v Ljubljani 
uspešno sindikalno dejavnost, človečnost krvodajalca in organizatorja k' 
dajalstva v delovnih skupnostih občine Ljubljana Vič Rudnik.

MIHAEL KAPELE, roj. 1924, čevljar in šef priprave dela pri Trgo« 
proizvodnem podjetju Zmaga, v Ljubljani, za revolucionarno dejavnost 
NOB in bogato družbeno politično dejavnost v povojni graditvi Jugoslavi

DRAGO KORNHAUSER, roj. 1941, gostinski delavec in vodja enot 
Gostinskem podjetju Vič, za prizadevnost v delu samoupravnih organ’ 
skupščine občine Ljubljana Vič Rudnik in dolgoletno delo v sindikatu! 
stinskih delavcev.

MARTIN KRNJAK, roj. 1930, traktorist v Ljubljanskih mlekarnaii 
TOZD posestva, za dolgoletno delo v sindikatu kmetijskih delavcev in1 
ganih Zveze sindikatov in sindikatov ter za razvijanje samoupravljanja v >' 
lovni skupnosti.

FRANCE MARTINEC, roj. 1925, predsednik Izvršnega sveta SO ti’ 
Ijana Vič Rudnik, za dolgoletno in pionirsko delovanje v sindikatu W 
tijskih delavcev Slovenije in Jugoslavije ter za izredno družbenopoli^ 
aktivnost in družbenopolitičnih in družbenih organizacijah ter gradnje saf 
upravnega sistema občine Ljubljana Vič Rudnik.

MIHAEL MARTINC, roj. 1927, strojni ključavničar in oddelkovod) 
Tovarni vijakov TOVIL Ljubljana, za prizadevanje v razvijanju samouf. 
Ijalskih odnosov v delovni skupnosti in vzorno delovnje v delavskem s1*: 
ter za delo v osnovni organizaciji sindikata. J

KAREL NEVEČNV, roj. 1918, komercialist in šef galanteriji^ 
oddelka v Mercatorju - TOZD Grosist v Ljubljani, za nadaljevanje te'- 
cionarne dejavnosti v SZDL in sindikatih skozi sodelovanje v predvojni!1* 
dikatih, osvobodilni fronti in ilegalnem delu v Ljubljani, za dejavnost vi 
vojni graditvi in obnovi in delo pri izpolnjevanju nalog v sindikatu.

ALOJZ OKORN, roj. 1922, upokojeni oficir JLA in svetovalec za*! 
šanja SLO in družbene samozaščite SO Ljubljana Vič Rudnik, v priznaj 
revolucionarno dejavnost v NOB in socialistični revoluciji ter za druž“ 
politično aktivnost v sindikatih in drugih organizacijah.

JOŽE PAHOR, roj. 1933, inženir fizike z doktoratom in docenti1!', 
kulteti za naravoslovje in tehnologijo v Ljubljani, za izredno aktivno \j 
vanje v sindikatu delavcev visokega šolstva in znanosti ter doseganje vi*0*! 
delovnih rezultatov v pedagoškem in raziskovalnem delu.

CVETA PAVLOVČIČ, roj. 1928, predmetna učiteljica v Osnovni' 
Vič, Ljubljana, za izredno prizadevno pedagoško dejavnost v razvijanj11 
nirske in šolske samouprave ter za dolgoletno delo v osnovni organizacij1 
dikata. ,,

METODA RUEH, roj. 1938. diplomirana ekonomistka, v skupnih slu* 
DES podjetja za distribucijo električne energije v SR Sloveniji, zavsa K 
devanja pri konstituiranju TOZD (34) v okviru tega podjetja ter za iztf J 
požrtvovalnost v sindikalnem političnem delovanju v osnovni orgam2' 
sindikata in organih sindikatov ter Zveze sindikatov.

ALBINA SODJA, roj. 1928, ekonomski tehnik in referent za kaujj 
Tobačni tovarni Ljubljana, za dolgoletno aktivno delovanje v izv** j 
odboru osnovne organizacije sindikata delavcev tobačne industrije in 11 
sindikatov kot tudi za aktivnost v drugih organizacijah.

JOŽE SAUTA, roj. 1923, diplomirani biotehnik na Biotehniški faljM 
- VTOZD veterinarstvo, za široko družbenopolitično dejavnost in nap J 
razvijanju novih samoupravnih odnosov na tej fakulteti ter izredne usn 
ki jih dosega na delovnem mestu višjega strokovnega sodelavca v InštitU 
fiziologijo in farmakologijo te fakultete.

JOŽE ŠILC, roj. 1924, kontrolor materialnega knjigovodstva v Hal 
njegovo prizadevanje za razvijanje samoupravnega konstituiranja TOZP 
delovni organizaciji ter za prizadevanja in delo v Krajevni skupnosti P°“| 
-Preserje, kot tudi za bogato sindikalno dejavnost v skrbi za delovne111' 
Ijenjske pogoje delavcev Hoje. * i

REZKA SlMONOVlC-PESKAR, roj. 1934, vzgojiteljica in pom«" 
ravnateljice v VVZ Krim Rudnik, za aktivno delo v družbeno politi^11 v 
ganizacijah in neposredne dejavnosti pri razvijanju samoupravljanj* y 
veno vzgojnih zavodih.

VERA TOMSlC, roj. 1925, referent za kadre v EGS Savske elek»; , 
Ljubljani, za aktivno dejavnost v sindikatu delavcev energetike in P1' 
govništva od 1946. leta z nalogami v izvršnem odboru osnovne organ1" 
sindikata in organih tega sindikata ter za razvijanje samoupravnih 
na področju kadrovske politike.

ANTON VIDIC, roj. 1938, delavec pri zasebnem delodajalcu - 
ničar pri podjetju Lampič, za aktivnost- in angažiranost pri razreševanj 
rečih vprašanj delavcev pri zasebnih delodajalcih v okviru sindikalne 0 
ziranosti delavcev ter za izvirne pobude za izobraževanje teh delavC 
delu.

ELIZABETA-BETKA VRANClC, roj. 1928, zobozdravnica v Zd'!!
venem domu Vič, za dolgoletno vzorno delovanje v sindikatu delavcev

,cijal!stva in socialnega varstva ter v drugih družbenopolitičnih organizau 
napore pri razvijanju resničnih samoupravnih odnosov v zdravstvu 
izredne pedagoške uspehe pri vzgoji mladih zobozdravstvenih kadrov.

MARJANA VRHOVEC, roj. 1931, likvidator računov v Mercat«1
dTOZD Hrana, za aktivnost v sindikatu delavcev trgovine ter prizadeva' 

razvijanju samoupravnih odnosov znotraj ZP Mercator. »
JANEZ ZAPLOTNIK, roj. 1926, elektro inženir in vodilni raziskuj 

Elektroinštitutu Milan Vidmar v Ljubljani, za aktivno delovanje v siny 
in Zvezi sindikatov in drugih družbenopolitičnih oreanizaciiah ter za ^Zvezi sindikatov in drugih družbenopolitičnih organizacijah ter za 
uspehe v raziskovalni dejavnosti. ii

JANEZ ZATLER, roj. 1923, pek in izmenovodja v Pekarni Center vsj, 
Ijani, za aktivno družbeno politično dejavnost v sindikatu in Zvez'politično dejavnost
katov in izpeljane naloge za delovne in življenjske pogoje delavcev. , .<s 

ANA MARIJA ZELIC, roj. 1939, komercialni referent v Industrij1^ 
ske opreme IGO v Ljubljani, za aktivnost v sindikatu in Zvezi sindik* 
za zgledno izpeljane naloge za družbeni standard in delovne razm' 
lavcev.

RUDI ZUPANC, roj. 1933, lesni tehnik v SGP Grosuplje-sektof ' 
Ljubljani, za aktivnost v sindikatu gradbenih delavcev in Zvezi sindik8 : 
posebno na področju razvijanja oblik športne rekreativne dejavnosti
diha delavcev, kot tudi pri izobraževanju delavcev ob delu.

FRANC ZUPANČIČ, roj. 1936, visoko kvalificirani strojni kljuC^ 
in samostojni tehnolog v Kovinski industriji Ig, za vsestransko akri 
osnovni organizaciji sindikata, razvijanje samoupravnih odnosov it1 j 
vključevanje v solidarnostne akcije. ,

FRANC ŽAGAR, roj. 1920, vodja nabavnega oddelka v Tovarn' A
nih potrebščin Utensilia v Ljubljani, za aktivnost v delovanju osn°^K'
nizacije sindikata, razvijanje samoupravnih odnosov in še zlasti za 1
organizacijo samoupravne delavske kontrole v tovarni. Jjl

SONJA MITROVIČ, roj. 1937, ekonomist in svetovalec v kori^J 
SDK-Centrala SRS, za aktivno delovanje v sindikatih na vseh ravncl1’^' 
devanje v razvijanju samoupravljanja in skrbi za usmerjeno stan°v j 
gradnjo.

OSNOVNE ORGANIZACIJE SINDIKATOV

OOS HOJA-TOZD GALANTERIJA PODPEČ za razvijanje '”4 
nuiteto revolucionarne tradicije sindikatov ter frontovskega pristop |)v! 
lovni in krajevni skupnosti, kjer je sedež temeljne delovne skupnost*^ j 
s tem pa tudi skrbno gospodarjenje in zgledno razvijanje samoupr®v J 
nosov. in

OOS INSTITUTA „JOZEF STEFAN" LJUBLJANA za zgleden 
izpeljavo nalog za družbeni standard članstva, delovne in življenj*^ * ? 
delavcev ter za izkazano visoko kulturo raziskovalne dejavnosti. ^ 

OOS KOMUNALNO PODJETJE VIC LJUBLJANA za bogato tFjf1, 
kreativno dejavnost ter za izpeljane naloge ob zagotavljanju ustr**. / 
lovnih in življenjskih pogojev delavcev, vzorno urejenega sisten1' j 
sabljanja delavcev ob delu ter za SLO in družbeno samozaščito.

OOS KMETIJSKA ZADRUGA VELIKE LASCE za skrbno gosP0^' 
z družbenimi sredstvi, uveljavljanje samoupravnih odnosov znotrari) ^ 
skupnosti in samoupravnih odnosov s kmeti kooperanti in obrtnik 
ranti. [Al

OOS TOVARNE TEKSTILNIH POTREBŠČIN UTENSIkl^/ 
LJANA za vzorno organizacijo samoupravne delavske kontrole, 
samoupraavnih odnosov in povezo\unja sindikalne aktivnosti z akti 
krajevni skupnosti in KK SZDL.
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OKREPI IN MODERNIZIRA NAJ SE DRUŽBENA PROIZVODNJA

USPESNA PROBLEMSKA 
KONFERENCA O KMETIJSTVU

Na tej konferenci, kije bila v četrtek 10. aprila 1975, se je zbralo prek 70 
delegatov oziroma zainteresiranih za preoblematiko kmetijstva iz krajevnih 
skupnosti, družbenih organizacij in kmetijskih obratov, kar potrjuje, da 
obstaja veliko zanimanje za ustrezno reševanje odprtih vprašanj v kmetijstvu 
in gozdarstvu.

Konferenca je vsekakor dosegla svoj namen. Pred delegate je razgrnila 
paleto odprtih in nerešenih vprašanj ter na tak način opozorila najširšo 
javnost na resnost problematike. Konferenca je na osnovi pripravljenega 
gradiva in razprave sprejela vrsto zaključkov, ki naj bi služili kot osnova za 
nadaljnje delo SZDL v kmetijstvu ter vsem ostalim dejavnikom, iz njih pa je 
razvidno, kaj bi bilo potrebno konkretno storiti, da bi dosegh boljšo 
harmonijo in sožitje kmetijstva z ostalimi področji življenja.

Za ta sestavek pa povzemam le najvažnejše sklepe in zaključke 
konference. Tako na osnovi ugotovljenega stanja priporočamo skupščini 
občine kot celotni družbi, da čimprej začne odpravljati neskladja med 
cenami kmetijskih proizvodov in cenami repromaterialov za potrebe 
kmetijstva ter da skozi akumulativnost kmetijstva omogoči normalen 
nadaljnji razvoj. Kljub trenutnim neugodnim tržnim razmeram bi morali z 
vsemi možnimi sredstvi vplivati na intenzivnejšo rast proizvodnje in 
modernizacije kmetijstva z načrtno organiziranimi napori na vseh področjih. 
Pri tem predlagamo, da se ukine prometni davek na kmetijsko in gozdarsko 
mehanizacijo, da se prouči vprašanje prometnega davka pri obnovi vseh 
kmetijskih objektov ter da se le tega ukine ali vsaj zmanjša. Potrebno je 
proučiti tudi vprašanje bencinskega dinarja oziroma goriv, ki jih 
uPorabljamo v kmetijsko gozdni proizvodnji (delovni stroji). Delež, ki je 
namenjen razširitvi prometnih zvez, pa naj se vrne nazaj v kmetijsko-gozdno 
Proizvodnjo. Nadalje priporočamo občinski skupščini, da regresira porabo 
umetnih gnojil v letu 1975 po zgledu nekaterih občin.

Zagotoviti bi morali tudi možnosti, da se obstoječa družbena proizvodnja 
“krepi in modernizira povsod tam, kjer obstajajo objektivni pogoji. 
Zemljišča, ki jih družbeni sektor ne more smotrno vključiti v rentabilno 
Proizvodnjo, naj se vnesejo v dolgoročni zakup kooperantom. Slabša 
zemljišča predvsem na barjanskem področju naj se izkoristijo za 
Pogozdovanje. Za površine v kompleksih, kijih uporablja družbeni sektor in 
kjer odnosi niso pravno urejeni, naj se le ti pravno čimprej uredijo - odkup

ah zamenjava. Arondirani kompleksi naj se ne delijo. Posebno skrb velja 
posvetiti razvoju kooperacijske proizvodnje, še posebno zato, ker je na 
našem območju preko 1.800 kmetij. K temu naj delovne organizacije pri
stopijo v povečanem obsegu, pri čemer področja ne bi zapirali. Pospešeno 
naj bi razvijali samoupravno organiziranost kmetov preko proizvodnih oko
lišev in svetov proizvajalcev, zborov kmetov ter z delegatskim vključevanjem 
v centralne samoupravne organe delovnih organizacij.

Pri povezovanju širših kmetijskih interesov je potrebno združiti delovanje 
obeh delegacij, to je delegacije iz vrst kmetov kooperantov in delegacije 
zasebnih kmetov, v enotna dogovarjanja in za skupne nastope v skupščini in 
SIS. Posebej je bilo v razpravi poudarjeno, da naj se kmetijski delegaciji 
zagotovi sodelovanje v SIS za stanovanjsko izgradnjo. Namreč na marsikateri 
usmerjeni kmetiji je danes bolje poskrbljeno za živino kot za ljudi, s tem pa 
je povezano vprašanje pridobivanja nevest in ustanavljanja družin.

Pogoji za najemanje posojil za investicije v usmerjene kmetije bi se morali 
izboljšati. Podaljšati bi se morala doba vračanja posojil. Obrestna mera naj bi 
bila za vse naložbe enaka, to je 3 %. Kreditiranje naj bi se razširilo tudi na 
področje stanovanjske izgradnje.

V minulem obdobju je bil proces zapuščanja kmetij zelo močan; zlasti 
mladina je odhajala v industrijo in v druge dejavnosti. Zato je potrebno 
podvzeti vse gospodarske in politične napore, da se proces odhajanja čim 
bolj omeji. Različne družbene obremenitve se nikakor ne bi smele pove
čevati. Posebej to velja za zdravstveno in starostno zavarovanje. Notranje 
rezerve naj se iščejo v organizacijah, ki te storitve nudijo in v smeri naciona- 
Uzacije.

Posebno poglavje pa je vsekakor SLO. Do sedaj smo na področju kme
tijstva v tej smeri napravih premalo, zato so potrebni takojšnji dogovori in 
akcije.

Pri reševanju problematike zemljiškega in vodnega urejanja Ljubljanskega 
barja naj bi organizirali poseben koordinativen odbor, ki bi dajal pobude in 
usklajeval akcije tudi preko meja občine. Za sedaj naj bi to opravljala zem
ljiška kmetijska skupnost vse dotlej, dokler ne bi ustanovih SIS za kme
tijstvo.

Prva problemska konferenca je tako v okviru spremenjene vloge SZDL 
uspela in tako naj bodo uspešni tudi njeni zaključki. jng LOJZE HABJAN

OB 25-LETNICI ŽIČNICE

NOVI DELOVNI PROSTORI
, ^rika, moderna proizvodna hala v industrijski coni na Viču je 

0-člcnskernu kolektivu prizadevnega kolektiva Žičnica najlepše darilo ob 
■ obletnici obstoja. To ni samo darilo, temveč tudi trud in prizadevanje 

seh zaposlenih v tej temeljni organizaciji združenega dela Slovenijalesa, kije 
specializirano za proizvodnjo vseh vrst predelovalnih strojev in žičnic, ki se 
uporabljajo v lesni industriji. Kot številna druga podjetja, je tudi Žičnica 
zras,a iz manjšega obrata. Ob neustreznih pogojih je kolektivu uspelo 
razvijati in širiti osnovno proizvodnjo in ob tem ves čas razvijati nove tipe 
strojev (več kot 33 vrst osnovnih tipov, vsak pa še nekaj variantnih izvedb), 
se prilagajati osnovnim potrebam, ki jih je narekovala sodobna lesna 
Proizvodnja in nenavsezadnje tudi razširjati tržišče. Danes Žičnica ni znana 
ramo v naši državi, poznajo jo širom sveta.

Prav ta razmah in zahtevnost same proizvodnje sta narekovala izgradnjo 
jl0vrh modernejših prostorov. Odločili so se in leta 1973 je bila zasajena prva 
°pata. Celokupna investicija je znašala okrog 28 milijonov dinarjev. Novi 
e*ovni prostori pa so zgrajeni funkcionalno in tako nudijo možnosti 

razširitve brez zahtevnejših investicij.
Na slovesnosti ob otvoritvi, ko je zbranim gostom in kolektivu o 

^rahojenij, 25 letih spregovoril direktor Grča, in potem ko je kolektivu 
»želel čim več delovnih uspehov predsednik občinske skupščine Vili Belič, 

v el°vne prostore odprla Fanči Orožem - ena izmed treh jubilantov, ki so 
ranici zaposleni že vse od njenega začetka. Ob tej priložnosti je bil v novi 
tudi kulturni program.

Fanči Orožem je slovesno odprla nove delovne prostore tovarne
Žičnica.

delovne organizacije ob i. maju

" Tobačni tovarni

UKINITEV nočnega dela
^ 1)411 pred praznikom dela je bila v Tobačni tovarni slavnostna seja 

ritralncga delavskega sveta. Ob tej priložnosti so svečano razglasili_ . -o- uvtavaKCgu sveta. tvj .-------------- -------o----------

Toh"'*8’ ki )ih te ob občinskem prazniku Ljubljana Vič-Rudnik prejela 
To.atna tovarna Ljubljana, za področje samoupravljanja, generalni direktor 
tov aČne. tovarne Rudolf Srimšek za področje gospodarstva in svetnik v tej
Pj *ri1* Janez ing. Cemažar za aktivnost v družbenopolitičnih organizacijah, 
sind tak° 50 svečano razglašili tudi ostala priznanja - zlate in srebrne znake 
križ at°V’ srebrna priznanja OF in sicer posameznikom ter odboru Rdečega 

4 v tej delovni organizaciji.

)5a naivečie darilo delovni kolektiv prejel v trenutku, ko so 
toVar Sl1' ukinitev nočnega dela. Naj še povemo, da je to do sedaj prva 
p^^114 v tobačni industriji v Evropi, ki je ukinila tretjo izmeno, 
d^tivnost dela k|jub temu ne bo okrnjena, saj je ta odločitev pogojena z 
PrakvalTi ^ pro'zvodriia *c mo^no avtomatizirana. Okrog 40 delavk se je

^tegracija Angore in Tekstila

JURUŽENI pred 
NOVIMI nalogami

v
pr,)izv Zat*npb dneh aprila so na slavnostni seji delavskega sveta 
“tgan 0dn0‘‘rg°vskega podjetja Tekstil podpisali predstavniki te delovne 

CU* in Tovarne pletenin Angora samoupravni sporazum o

priključitvi Angore k Tekstilu. Angora je tako deseta temeljna organizacija 
združenega dela v sestavu Tekstila, ki sedaj predstavlja močno delovno 
organizacijo proizvodnje surovin, predelave in trgovine. Pred celotnim 
kolektivom so sedaj zahtevne naloge, predvsem izdelava razvojnega programa 
in ob tem odprte nove možnosti za učinkovitejši nastop na tržišču. Ob tej 
priložnosti so predstavniki občinskega izvršnega sveta prikazali tudi 
možnosti za pridobitev nove lokacije za Angoro v industrijski coni na Viču.

Gradbeno podjetje Tehnika gradi v Trnovem, med Mivko, 
Jelovškovo, Jeranovo in Staretovo ulico samski dom za 
delavce. V njem bo prostora za 170 delavcev, ki bodo bivali 
v 85 komfortnih sobah. Objekti bodo dograjeni predvidoma 
do sredine letošnjega leta.

Foto: Borut Likar

V____________________________________________ /

Eden številnih poklicev, ki so spričo vsestranske modernizacije 
vedno redkejši, je tudi podkovanje konj. Z veliko ljubeznijo do 
Živah in tovrstnega poklica pa Martin Modic iz Iške Loke 51 še 
vedno vztraja pri takšnem delu. Končal je vojno veterinarsko in 
podkovsko šolo v Beogradu, več let pa je delal v JLA kot kovaški 
mojster in inštruktor za to stroko. Potem je bil zaposlen v 
Kovinski industriji Ig kot kovač in ključavničar vse do 
upokojitve. Ta poklic opravlja že 40 let. Njegova posebnost je 
tako imenovani turški kov in pa posebna priprava za kovanje bolj 
nemirnih konj, kot vidimo tudi na naši sliki. Tako je žival 
popolnoma mirna in tudi delo je olajšano in neboleče za samo 
žival. Martin Modic ima opravka z vsemi živalmi - kopitarji, 
zdravi pa tudi njihove bolezni kot so kopitne gnilobe, razni vbodi 
ipd.

Skrb za zaposlene v Komunalnem podjetju Vič je lahko 
marsikateremu za zgled

REDEK PRIMER
Komunalno podjetje Vič je že pred leti, najbolj zato, da med zimskimi 

meseci ne bi izgubljali ljudi, postavilo v Istri svojo delovno enoto, ki opravlja 
različna komunalna dela. Pogoji za delo na prostem se v Istri namreč precej 
razlikujejo od tistih v Ljubljani in njeni okolici, saj v glavnem dopuščajo 
redno delo tudi v najbolj mrzlih zimskih dneh. S tem in z mnogimi drugimi 
ukrepi, je uspelo našemu komunalnemu podjetju močno zmanjšati 
fkultuacijo delovne sile. Medtem, ko so še do pred leti beležili v podjetju 
tudi do 70 % osipa, je danes ta podatek povsem drugačen. V letu dni se zdaj 
še vsak peti delavec odloči zapustiti kolektiv in si poišče zaposhtev drugod.

Delovni in življenjski pogoji so se torej zadnja leta pri Komunalnem 
podjetju Vič tohko izboljšali, da se zdaj odločajo za zaposhtev pri njih 
mnogi mladi delavci, čeravno vemo, da je poklic komunalnega delavca vse 
prej kot vabljiv. Ob tem je treba še povedati, da so šli v skrbi za zaposlene 
tako daleč, da dajejo v podjetju iz sklada skupne porabe vsako leto 600 tisoč 
dinarjev za posojila zaposlenim, ki želijo zgraditi ah obnoviti svoja 
stanovanja. Izjemna posebnost je v tem, da lahko dobijo stanovanjska 
posojila tudi delavci iz drugih repubhk. To je sicer redkost med našimi 
delovnimi organizacijami, vendar pa je do sedaj v nemajhni meri prispevala k 
temu, da ostajajo tudi delavci iz drugih republik zvesti svojemu podjetju, ki 
nanje nikoli ne pozablja. Primera nismo opisah zgolj zato, da bi poveličali 
dejanje samoupravnih organov in vodstva Komunalnega podjetja Vič, 
marveč zato, da bi temu sledili tudi v ostahh delovnih organizacijah v občini, 
seveda najbolj tam, kjer za to obstajajo možnosti. Izkušnje zadnjih let so 
nam namreč pokazale, da smo podobno kot v drugih ljubljanskih občinah 
tudi na Viču radi pozabljali na delavce iz drugih repubhk in na reševanje 
njihovih življenjskih problemov.

(iv)

Delegatka mednarodne zadružne zveze

NAVDUŠENA
NAD DOSEŽKI 
IN SPREJEMOM

V zadnjih dneh aprila je Slovenijo obiskala delegacija podkomiteja za 
kmečke žene pri mednarodni zadružni zvezi. Med svojim bivanjem v naši 
repubhki so delegatke obiskale nekatere občine v Sloveniji in se tako pobliže 
seznanile s kmečko problematiko in še posebej s položajem kmečke žene - 
proizvajalke.

Našo občino je obiskala Ana Lauretta Diaz iz Gvatemale. Po krajšem 
razgovoru na občinski skupščini s predstavniki vseh družbenopohtičnih 
organizacij in skupščine si je gostja ogledala visokogorsko kmetijo na Pasji 
ravni. Živo so jo zanimali problemi kmečkega turizma in še posebej 
dejavnost visokogorskih kmetij. S predstavnicami konference za družbeno 
aktivnost žensk pri OK SZDL pa je tekla beseda predvsem o položaju in 
vlogi žene - proizvajalke v naši samoupravni socialistični družbeni 
skupnosti. Ob slovesu je Ana Lauretta Diaz dejala: ..Navdušena sem, ko 
vidim, da je tohko žena vključenih v proizvajalno delo. in da jih tohko 
sodeluje pri kreiranju gospodarske in družbene pohtike. Nikoli ne bom 
pozabila prisrčnega sprejema in gostoljubnosti, ki ste mi ju izkazali.- Na to 
čudovito kmetijo se bom kot turistka zagotovo še vrnila.'*
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Pred dnevom mladosti - praznikom mladih

NOSILCI DRUŽBENOPOLITIČNIH IDEJ IN AKCIJ
Z. novo ustavo smo mladi končno postali enakopraven del naše 

družbe. Temelje našemu aktivnemu vključevanju pa sta dala prav 
mladinska kongresa, prvi na republiški in drugi na zvezni ravni. Mladi 
smo se čutili nekoliko zapostavljene in normalno je, da tudi volja do dela 
ni bila taka, kot bi morala biti. Nova ustava in oba kongresa pa sta 
pokazala, da tudi mladi lahko marsikaj rešijo. Priznajmo, da sta bila že 
oba kongresa organizirana na visoki ravni. Iz prejšnjih aktivov smo 
ustanovili osnovne organizacije ZSMS, tako po šolah kot tudi po 
delovnih organizacijah. Le-teh pa je tudi vedno več. Aktivno se 
vključujemo v sindikat kakor tudi v vse ostale družbenopolitične 
organizacije. ZSMS je sicer precej močna, vendar pa mora svojo aktivnost 
še povečati. Tako moramo vse najbolj aktivne mladince vključevati v 
vrste ZK. S tem bi dobili prekaljene mlade borce v boju proti negativnim 
pojavom v naši družbi in izven nje. Naloga mladincev je tudi, da 
posredujejo revolucionarne tradicije naše družbe vsem tistim, ki še niso 
imeli možnosti ali pa so premalo zainteresirani za socialistično miselnost. 
Vedeti moramo, da sovražniki našega sistema ne spijo in hočejo 
izkoristiti vsako našo najmanjšo nepazljivost. Ob tridesetletnici 
osvoboditve moramo čutiti, kaj pomeni svoboda za nas mlade in kaj za 
razvoj naše države. Svet nam prizna, da smo se iz nerazvite, zaostale 
kmetijske države pred vojno razvili v srednje razvito evropsko državo. 
Nihče nam danes nima kaj očitati, saj smo vse zgradili z lastnimi žulji. 
Jugoslavija ima danes dovolj mladega kadra in prav mi moramo gledati na 
dela starejših, ki naj bodo naš vzor. Pokongresna stališča jasno določajo 
naše naloge, kijih moramo dosledno izvrševati.

Kakšna je sooalistična miselnost med mladimi?

Verjetno v naši domovini ni mladega človeka, ki ne bi več ali manj 
slišal o socializmu in razvoju našega samoupravnega sistema. Tu in tam se 
morda še najde mlad človek, ki se povsem ne strinja z našimi pogledi, 
velikokrat pa je tak mladinec pod vplivom tistih, ki so naši socialistični 
ureditvi nenaklonjeni. Mislim, da so mladi veliko premalo poučeni o 
razvoju našega sistema in o drugih pozitivnih stvareh v naši družbi. V šole 
bi morali že davno vpeljati predmete, kot so ustava in samoupravljanje in

ne sedaj, ko je nekaj generacij že odraslo. In ne samo v srednje šole in na 
fakultete, tudi na osnovne šole je potrebno vpeljati nekaj predmetov z 
družbenopolitično tematiko. Zato seveda tudi zainteresiranost za druž
benopolitične ideje med odraščajočo mladino ni taka, kot bi morala biti. 
Delovne organizacije pa tudi niso sposobne mlademu človeku vcepiti 
vseh pogledov na političnem področju. Aktivno in povsod, kjer je 
mogoče, morajo delovati politične šole, kjer naj mladi pridobijo osnovne 
pojme. Predvsem pa moramo s socialističnimi idejami prepojiti zlasti 
mlade na podeželju, ki imajo za vzgojo še manjše možnosti. Le pri 
dobrem poznavanju našega sistema bomo lahko reševali vse ostale 
probleme, ki bi nastali.

Mladina naj bo tudi nosilec vseh kulturnih dobrin. Mlade moramo 
sicer razumeti. Današnji standard in razvoj ne dopoščata toliko časa, da 
bi se mladi več posvetili kulturi. Vendar pa se le kulturno izobražen 
človek lahko bolje približa preprostemu človeku. Imamo dobra dramska 
in operna dela, muzeje in rojstne hiše pisateljev ipd., ki bi sijih morali v 
večjem številu ogledati. Res je, da smo nekaj teh obiskali, ko smo še 
hodili v šolo, vendar pa danes, ko odraščamo, le malokateri zaide v 
kulturno ustanovo. Skrbeti moramo tudi za spomenike padlih borcev, ki 
samevajo pozabljeni, saj so bili oni tisti, ki so nam dali lepšo bodočnost. 
Med nami še živijo pesniki ali pisatelji, ki so bili v NOB in tudi te bi bilo 
potrebno obiskati. Tako bomo še bolje spoznali, kako so kovali našo 
svobodo.

Rak današnjih dni med mladimi sta prav gotovo alkohol in mamila. 
Sedanja organizacija mladih bi morala mlade bolj povezati med seboj. 
Naloga ZSMS je, da tudi take probleme, kot sta alkohol in mamila, 
uspešno rešuje in take mladince spelje na pravo pot in jim skuša čimprej 
in čimbolj pomagati.

Kakšna so naša gledanja na osvobodilna gibanja v svetu?

Da bi lahko realno ocenjevali razna osvobodilna gibanja po svetu, 
moramo nedvomno dobro poznati našo revolucijo in naše socialistične 
ideje. Za kritično ocenjevanje, moramo dobro poznati deželo, ki se bori 
za svojo osvoboditev. Mladi, ki našo revolucijo dobro poznajo, lahko

kolikor toliko realno ocenjujejo tujo. Prav zaradi tega pa moramo 
aktivno delovati s tisto mladino, ki se še bori za osvoboditev. Mi mladi z 
optimizmom gledamo na vsako gibanje, ki se bori bodisi proti kolo
nialnemu okupatorju ali pa proti domačemu fašističnemu režimu. 
Seveda pa dajemo polno podporo s krvjo napojeni vietnamski zemlji, ki 
je končno dočakala svobodo. Z optimizmom gledamo predvsem na 
države, ki se osvobajajo kolonializma. Portugalska stoji danes na 
prelomnici, vendar pa niti sebi niti afriškim državam ne more zagotoviti 
miru, če bodo nanjo vplivale ZDA. Razumeti moramo, da je mladina 
tudi v teh državah potrebna podpore in jo mora z našp neuvrščene strani 
tudi dobiti. Vsaka OK ZSMS mora ustanoviti komisije za mednarodna 
vprašanja, ki se bi povezovale z mladimi državami in med seboj 
izmenjavale mnenja. Obsojati moramo vsako agresijo ne glede na kateri ! 
konec sveta sodi, saj barva kože ne sme igrati nobene vloge. Ugled 
Jugoslavije je zelo velik, zato moramo mi mladi ta ugled obdržati.Ne 
smemo pa pozabiti tudi na Slovence v Avstriji in Italiji. Oni so del nas in 
tudi tam so mladi, ki se borijo za tisto, kar jim pripada. Pritisk s strani 
nacionalistično usmerjenih Nemcev je zelo velik. Tako se morajo boriti 
za svoj obstoj, včasih pa celo za lastno življenje. Razumljivo je, da 
morajo z naše strani dobiti vso podporo. Prav tako pa morajo vso 
podporo dobiti tudi Slovenci v Italiji. Prav z manjšinami moramo 
navezati tesnejše stike.

Med nami je tudi veliko kmečke mladine. Ne mislimo sedaj na 
mladino, ki živi na deželi, ker te je malo, da bi se ukvarjala s kmetijstvom 
ampak na vso mladino, ki prihaja v mesta iz dežele in se v mestno 
življenje ne zna vključiti. Vse premalo imamo dijaških in študentskih 
domov, da bi lahko vsa ta mladina stanovala in ustvarjala pod 
normalnimi pogoji. Danes mladi povsod iščejo streho nad glavo. Sobice v 
mestu pa so drage in štipendije majhne. Sploh pa bi prav mi mladi morali 
kmečko mladino odvračati od mesta. Kmetije postajajo prazne in zemlja 
zapuščena. Mladino je potrebno aktivno vključiti na področju KS, ker se 
bo tako čutila del družbe.

Pred nami stoji veliko nalog. Imamo aktivno vlogo v družbi in 
zaupanje s strani starejših. To zaupanje pa moramo upravičiti, še 
posebno letos, ko praznujemo trideseto obletnico osvoboditve.

JANEZ REMSKAR^

Vičiada se zaključuje
Mladi Vičani tudi letos tekmujejo med seboj in sicer vsak na svojem 

področju dela. Vse specializirane konference pri občinski konferenci ZSMS 
so v januarju razpisale pravilnik Vičiade in ga posredovale vsem osnovnim 
organizacijam. Tako so letos sodelovale na tem tekmovanju vse osnovne 
organizacije, pripadniki JLA iz vojašnice Maršala Tita. Na tem že 
tradicionalnem tekmovanju se točkujejo tako družbenopohtično 
izobraževanje, delovne akcije (organiziranje ah udeležba na teh akcijah), 
športne prireditve, kulturne prireditve, kvizi, skratka vse dejavnosti, ki jih 
mladi organizirajo oziroma se v njih aktivno udeležujejo. Konferenca mladih 
delavcev je posebno pozornost namenila tekmovanju za konkretna 
prizadevanja mladih na področju stabilizacije in varčevanja ter mladim 
racionalizatorjem. Mladi iz konference v izobraževanju pa tekmujejo pod 
geslom „Iščemo najaktivnejšo osnovno organizacijo ZSMS na osnovni šoli, 
srednji šoli ter dijaškem domu!“. Vičiada bo zaključena za ti dve konferenci 
25. maja, za mlade v krajevnih skupnostih pa 30. maja.

.1. KREVL

Uresničevanje 
ekonomske stabilizacije

Na zadnji seji konference mladih delavcev so mladi iz delovnih organizacij 
sklenili, da se mora tudi ZSMS v vseh okoljih in na vseh ravneh organiziranja 
vključiti v uresničevanje ekonomske stabilizacije in še posebej v akcijo 
varčevanja. Tako so se zavzeli za konkretne akcije in sicer za:

- nadaljnjo krepitev sociahstičnih samoupravnih odnosov
- racionalnejše izkoriščanje delovnega časa, prostorov, sredstev in 

surovin
- odpravljanje fluktuacije delavcev
- smotrnejšo organizacijo dela
- povečanje lastnih obratnih sredstev ter njihovo racionalno uporabo
- zbiranje starega papirja in ostalega odpadnega materiala ,
- utrjevanje odgovornosti vseh organov za prevzemanje in izpolnjevahje 

finančnih obveznosti ter krepitve vloge delavske kontrole
- povečanje števila varčevalcev
Vsaka OO ZSMS bo na podlagi teh sklepov in ugotovljenega stanja 

sestavila konkreten plan posamezne akcije, katere rezultati bodo merilo 
učinkovitosti uresničevanja določene akcije.

Poleg te problematike pa so mladi delavci organizirali po vseh osnovnih 
organizacijah tudi konference, ki zadevajo stanovanjsko problematiko. Pri 
tem so seznanjali mlade o možnostih in načinu pridobitve stanovanj, 
proučevali so tudi pogoje oziroma kriterije za dodelitev stanovanj, v sami 

. delovni organizaciji ali preko solidarnostnega sklada in pa ugotovili število 
upravičenih prosilcev. V tej akciji pa so se povezovali z vsemi, ki delujejo pri 
reševanju teh vprašanj, še posebej s sindikatom.

I. KREVL

Ekipa tobačne tovarne 
zmagala

Tekmovanje ekip prve pomoči je bilo v naši občini letos prvič 
organizirano v okviru civilne zaščite. Svet za ljudsko obrambo je imenoval 
pripravljalni odbor, ki ga je vodil Jože Lekšan. Ta odbor je pripravil 
tekmovanje ekip prve pomoči civilne zaščite občine Ljubljana Vič-Rudnik. 
To tekmovanje je bilo 18. aprila v Domu gradbenih šol pod pokroviteljstvom 
Ljubljanskih opekarn. Sam program je obsegal teoretični in praktični del. 
Poleg ekipe občinskega odbora Rdečega križa in Tobačne tovarne so se 
tekmovanja udeležile ekipe iz krajevnih skupnosti in sicer iz: Velikih Lašč, 
Notranjih goric, Kolezije, Brezovice, Kozarij, Milana Česnika, Krim 
Rudnika, Trnovega, Turjaka, Podpeč Preserja, Škofljice, Viča, Brda in Roba. 
Prvo mesto s skupno 131,333 točkami je dosegla ekipa iz Tobačne tovarne, 
druga je bila ekipa občinskega odbora RK Vič Rudnik s 130,167 točkami in 
tretja ekipa iz Velikih Lašč s 129,167 točkami.

Junija v Pacugu 500 učencev

V šoli v naravi
Skoraj petsto učencev (med njimi tudi nekaj deset cicibanov) se bo v 

juniju udeležilo Šole v naravi, ki jo tudi letos organizira občinska Zveza 
prijateljev mladine. Pionirji in cicibani iz osnovnih šol Velike Lašče, Horjul, 
Ig, Preserje, Oskar Kovačič, Vrhovci, Polhov Gradec, Škofljica ter vrtca 
Vrhovci in gojenci Zavoda za slabovidno mladino se bodo v treh izmenah 
zvrstili v Pacugu - obmorski baz- naše občine.

Prisrčno je snidenje ostarelih občanov in nekdanjih borcev, 
posnetek je s takšnega srečanja iz krajevne skupnosti Vrhovci.

Težišče uspešnega dela RK Milan Česnik

Skrb za starejše občane
Pred dnevi so se na skupščine zbrali člani osnovne organizacije Rdečega 

križa v krajevni skupnosti Milan Česnik. V štiriletnem obdobju, za katero so 
ocenjevali svoje delo, so prejeli za svoje požrtvovalno in nesebično delo 
srebrni znak Osvobodilne fronte. V tem obdobju so se pridružili tudi dvema 
osrednjima slovesnostima in sicer 20. obletnici krvodajalstva v Sloveniji in 
30. obletnici obnovitve Rdečega križa v Sloveniji. Pridružili pa se niso le s 
spominskimi svečanostmi, pač pa z rezultati svojega dela.

V okviru te organizacije aktivno delujejo grupa za obiske in sosedsko 
pomoč, grupa za razvijanje družabnosti in grupa za zbiranje rabljenih 
oblačU. Poleg teh pa še štab za pobiranje članarine in evidenca članstva. 
Težišče njihovega dela pa je bilo ves čas namenjeno skrbi za starejše občane. 
Tako so priredili celo vrsto družabnosti (družabne popoldneve, oglede 
predstav) izlete, organizirali so občasne obiske ostarelih občanov, razvijali 
sosedsko pomoč in nudih konkretno pomoč. V tej krajevni skupnosti živi 
328 občanov starejših od 70 let. Čeprav letno organizirajo okrog 600 
obiskov, pa smatrajo, da bi se moralo teh obiskov udeleževati v bodoče 
vedno večje število članov te organizacije. Pozornost ostarelim občanom ob 
njihovih jubilejnih spominskih dnevih in praznikih pomeni v jeseni njihovega 
življenja najlepše darilo naše družbene skupnosti. To dejavnost je potrebno 
negovati in jo še naprej razvijati tudi v okviru same krajevne skupnosti ob 
sodelovanju vseh družbenopolitičnih organizacij na terenu in ne samo preko 
osnovnih organizacij Rdečega križa.

Tudi mladi člani nadvse aktivno delujejo in so pokazali veliko 
pripravljenost do izpolnjevanja zadanih nalog. Prav tako se polnoštevilno 
vključujejo tudi v številne akcije kot so krvodajalstvo, zbiranje starih oblačil, 
papirja, zbiralne akcije kot npr. Kozjansko in podobno.

Ta osnovna organizacija Rdečega križa ves čas tudi uspešno sodeluje z 
ostalimi organizacijami v krajevni skupnosti. Želijo si, da bi obdržali takšno 
sodelovanje tudi vnaprej in ga razširili še s temeljnimi organizacijami 
združenega dela, ki imajo sedež v tej krajevni skupnosti.

Slovesen sprejem v gasilskem društvu Vič
22 novih članic

V prijetno okrašeni dvorani so se zbrali člani gasilskega društva Ljubljana 
Vič-Rudnik na slovesnem članskem sestanku ob priliki sprejema 22 članic v 
gasilsko organizacijo.

Tako je tudi viško društvo izpolnilo sklep gasilskega kongresa, da se s 
široko akcijo pridobijo članice, ki so pripravljene prostovoljno sodelovati in 
delati v gasilskih vrstah.

Pozdravni govor je podal predsednik društva Franc Sever. Poudaril je 
pomembnost odločitve žena in deklet s področja starega Viča, da se na vseh 
področjih družbenega, političnega in gospodarskega življenja enakopravno 
vključujejo v delo tako humane organizacije kot je gasilstvo.

Ta dogodek je toliko bolj pomemben, saj prav letošnje leto praznujemo 
30-letnico osvoboditve naših narodov, za katero so naše žene prispevale svoj 
veliki delež.

Kljub težavam, s katerimi se srečujejo gasilci na področju svo/e 
dejavnosti, pa lahko ugotovimo, da prav ta stalna stremljenja za vse boljš0 
operativno in organizacijsko delo združujejo gasilce in gasilke v močno in 
složno organizacijo. Z doslednim in neumornim delom doprinašajo, da pfaV 
gasilstvo dosega velike uspehe v preventivnem smislu.

Želja nas vseh je, da žena gasilka dobi svoje zasluženo mesto v gasilski 
organizaciji, je na koncu pozdravnega govora poudaril predsednik društva.

Vsaki novi članici je mladinka pripela rdeč nagelj, nato pa je moški pevski 
zbor „Dolomiti“ pod vodstvom prof. Emila Ulage zapel nekaj slovenskih 
narodnih pesmi. Vsaka članica je prejela tudi gasilsko legitimacijo.

Mladi radi prisluhnejo oživljanju spominov na narodnoosvobodili" 
boj. Narodni heroj Rudolf Hribernik — Svarun v pogovoru 1 
mladimi Hotjulčani, ki so se udeležili pohoda.

Orientacijski pohod
V počastitev tega velikega jubileja so rezervni vojaški oficirji v HorjuN 

organizirali orientacijski pohod višjih razredov osnovne šole na Koreno k 
Lešnjakovim - k hiši, ki je ogromno naredila za naše borce ter jim nudi** 
pomoč v najtežjih trenutkih.

Pohod se je začel ob osmih zjutraj. Učenci smo se razvrstili po šoli tako> 
da bi bili čim bolj zavarovani pre; morebitnim sovražnikovim napadom- *^° 
smo zaslišali alarm, smo začeli bežati v dolinico nad Horjulom. Od tam sj1'0. 
šli vsi razredi v primernem časovnem razmaku proti Koreni. Gozd je že diš* 
po pomladi. Z vseh strani je bilo slišati borbeno pesem. Počutili smo se, ko 
bi bili v borbi. Nad nami so krožila letala. Vsakdo je imel v mislih bore1-'' 
vsakdo je imel v mislih borbe . . . Lahko je v svobodi poslušati alali11' 
kroženje letal, pokanje petard, teže je to v resničnem boju, ko gre 1 
življenja ljudi ali za obrambo domovine. Vsi si želimo, da česa takšnega ne h 
doživeli.

Vreme je bilo čudovito. Na hribčku, posejanem z belimi brezami, nas) 
čakala skupina rezervistov. Dali so nam naloge z vprašanji iz zgodovin*? 
kemije in slovenskega jezika. Ko smo rešili naloge, smo šli pod vodstvo1” 
rezervistov dalje. Pot nas je vodila med griči in dolinami. Ko smo prišli m 
vrh, se je pred nami odprl lep pogled na okoliške hribe, v osrčju njih pa sn1 
zagledali Lešnjakovo hišo. Tam je bilo zbranih že veliko razredov. Vsi sin 
čakali na tekmovanje v streljanju. Ob dvanajstih se je začel kultur 
program. Zbrali smo se ob velikem tabornem ognju, ki so ga pripraV . 
mladinci. Tovariš Lavrenčič je pozdravil vse navzoče in na kratko orm“ 
pomen naše proslave. V imenu pionirske organizacije sem še jaz pozdrav** 
vse navzoče in izročila Lešnjakovim darilo v spomin na naše srečanje. Na 
je spregovoril narodni heroj Rudi Hribernik- Svarun, prvobo* 
Dolomitskega odreda. Govoril je o bojih v Dolomitih. (j

Ta pohod mi je bil zelo všeč. Mislim, da bi morali tovrstni pohodi pos**1 
tradicija, kajti na tak način sc ohranjajo spomini na težke borbe v NOB-

Katja KlobUČ*r' 
7. a raz**, 

Osnovna šola H<w
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ZANIMIVI 
ŠPORTNI BOJI

V počastitev občinskega praznika občine Ljubljana Vič- Rudnik in v 
okviru proslave 30. obletnice osvoboditve je bilo organizirano sindikalno 
Prvenstvo naje občine. Tekmovanja so bila v času od 19. do 22. aprila 1975 
'n sicer na kegljišču gostišča Jamnik in v poslovnih prostorih Komunalnega 
Podjetje Vič. Izvedbo tekmovanja je organiziralo Komunalno podjetje Vič v 
^olovanju s komisijo za rekreacijo pri temeljno telesno kulturni skupnosti 
občine Vič-Rudnik in OSZSS Vič-Rudnik. Vsa tekmovanja so se odvijala po 
Predvidenem planu in kljub veliki udeležbi ni bilo organizacijskih težav, 

deležba na tekmovanju je bila visoko nad pričakovanjem, kar ponovno 
okazuje, da vlada med občani zanimanje za tako obliko športnega udejstvo- 
anja. Zato je potrebno tej zvrsti športne rekreacije v naši občini v bodoče 
oditi več možnosti. Nastopajoči so bili z organizacijo tekmovanja za- 
ovoljni in v večini izrazih željo, da se tekmovanja v bodoče nadaljujejo.

Razpisi in vabila za udeležbo na občinskem sindikalnem prvenstvu so bila 
Poslana 186 organizacijam združenega dela v naši občini. Na tekmovanje se

Prijavilo 83 OZD. V posameznih panogah je nastopilo naslednje število 
KlP m tekmovalcev:

'Regljanje 
"Streljanje 
'Sah

REZULTATI: 
’• kegljanje:

2. St:leljanje:

33 ekip s 188 tekmovalci
18 ekip s 90 tekmovalci
14 ekip s 56 tekmovalci

ekipe 1. Komunalno podjetje Vič (2323)
2. SGP Grosuplje (2314) t
3. Slovenija les-Žičnica (2254)

posamezniki 1. Torkar (428)
2. Babnik (415)
3. Sarič (412)

ženske ekipe 1. Iskra Horjul (911)
2. OS Brezovica (727)
3. OS Bičevje (676)

Posameznice 1. Sedej (187)
2. Kogovšek (164)
3. Omahen D.

ekipe 1. IB-Elektroprojekt (782)
2. Komunalno podjetje Vič 1(712)
3. Komunalno podjetje Vič II (712)

Posamezniki 1. Pokoren (168)
2. Letonja (168)
3. Gaber (165)

ekipe 1. 2. Komunalno podjetje Vič II
1. 2. IEVT
3. Iskra-IPT

E Sah:

organizatorji sportno-reicreacijskega srečanja so uspešno opravili pi 
lesn*"5/10 delo, s kattrim se gradi nov samoupravni sistem na področju ti 

ne kulture. Športna tekmovanja sindikalnih delavcev se bodo ob določei 
stimn081* or8an*zatoriev nadaljevala tudi v bodoče, kar nedvomno močn 

lra reRreacdsk° dejavnost v sindikalnih podružnicah, s tem pa tu< 
korn °elovne 'n obrambne sposobnosti naših delovnih ljudi. Direktc 
Pfgp^I^ineg3 podjetja Vič Viktor Ceč je ob zaključku tekmovanja izraz 
rekrel,ar9e’ da je nadvse uspešna organizacija množičnega športni 
butni* •1Vnc®a sedanja sindikalnih podružnic občine Vič-Rudnik, ki je 2 
spo’'" v. katerem so pomerili svoje fizične, psihične in organizacijsk 
Ptazn n°St' ^e*avc‘ viških kolektivov, najlepši in najprimernejši prispevek 
ohiet°Vail-'u slovenskega in občinskega praznika, praznika dela in hkrati 3( 

lce osvoboditve in povojnih naporov na poti v socializem.

Strelsko tekmovanje 
Počastitev dneva 0F — 

aprila 1975 na Igu
^ skl*Ga prik°|PU Proslav in tekmovanj v počastitev dneva OF smo se tudi streli 

RbdtočiT u ■ k Praznovaniu in izvedli strelsko tekmovanje med ekipami r 
Soh i kfsjevne skupnosti Ig. 
i Sn0Vale 50 s*edede ekipe:

" Pionhi ’.’*?okerc" - član‘l 2- SD „Mokerc“ - mladincii; 3. SD ..Mokerc 
7‘ e^Pa KPJ) |ekipa ekipa Kovinslce industrije Ig; 6. ekipa ZRVS Ij

l^ni 50 bili naslednji rezultati:
ktogov ,,’^°kerc“ - člani 785 krogov; 2. SD „Mokerc“ — mladinci 74 
Sov’ <\ekipa Kovinslce ‘"d. Ig. 719 krogov; 4. ekipa ZRVS Ig 65 

27«"Mok«c“ - pionirji 596;6. ekipa ZB Ig 519 krogov; 7. ekip 
"Mokerc" kr^?ov' Podeljen je bil prehodni pokal, ki ga je prejela ekipa Sl 

~ ČLANI.

1 ^ Posamezniki so bili doseženi naslednji rezultati: 
r°v, d0u8en Roman 169 krogov, dobi zlato plaketo; 2. Žagar Tone 16o krc 

4 '^Emo plaketo; 3. Črne Janez ml. 158 krogov, dobi bronasto pls 
ktogov H'vnkar Franc 157 krogov, dobi diplomo; 5. Pucihar Franc 15i 

Pole' °bl diP,omo-
TeitmPlaket dob€ P^' tr'je tudi diplome.

^'lujoč Sam0 Potelcal0 disciplinirano. Po tekmovanju je bila z 
Pf°slavi t,6 . omna zakuska. Priznanja in diplome pa bodo podeljene n 

8 strei.i,- Vne®a Pfaznika Ig, ki bo 18.5.1975 na športnem igrišču na Igu 
,sktm pozdravom ,,MUS“

FRANC CANKAJ

ul/’ b^'nsko tekmovanje osnovnih šol
veš o prometu«"Kaj
5-,V-^75 je bilo v organizaciji Sveta za preventivo in vzgoje 

‘d^j Pernetu SOb Lj. Vič-Rudnik izvedeno VIII. občinsko tekmoval 
10 Prometu*’

Tekmovanje je obsegalo tri osnovne naloge in sicer:
- testiranje (poznavanje cestno-prometnih predpisov in reševanje testnih 

pol)
- spretnostna vožnja (na posebnem pohgonu z ovirami morajo tekmo

valci pokazati, kako obvladajo svoje vozilo)
- ocenjevalna vožnja (ki je bila organizirana po mestnih ulicah v novem 

naselju Galjevica).
Tekmovanja se je od 13 matičnih in 20 podružničnih šol udeležilo 12 s 

skupno 92 učenci in učenkami, ki so na internih šolskih tekmovanjih dosegli 
najboljše rezultate. Skupno pa je na vseh šolah sodelovalo v tej akciji pri
bližno 7300 učencev in učenk in sicer 4000 v nižjih razredih s pisanjem pro
stih spisov in izdelavo risb na temo iz prometa ter 3300 učencev v tekmo
vanju s kolesi in testiranju.

Rezultati na občinskem tekmovanju so bili sledeči:
- EKIPNO NIŽJA SKUPINA (5. in 6. razredi):
1. mesto Osnovna šola Polhov Gradec; 2. mesto Osnovna šola Vrhovci; 3. 

mesto Osnovna šola Ig; 4. mesto Osnovna šola Trnovo; 5. mesto osnovna 
šola Dobrova.

- POSAMEZNIKI NIŽJA SKUPINA:
1. mesto Zibelnik Franci, O.š. Polhov Gradec; 2. mesto Podlogar Vojko, 

O.š. Polhov Gradec; 3. mesto Černigoj Milena, O.š. Dobrova, 4. mesto 
Čuden Milan, O.š. Ig.

- EKIPNO VIŠJA SKUPINA (7. in 8. razredi):
1. mesto Osnovna šola Polhov Gradec; 2. mesto Osnovna šola Tnovo; 3. 

mesto Osnovna šola Vič; 4. mesto Osnovna šola Ig; 5. mesto Osnovna šola 
Bičevje.

- POSAMEZNIKI VIŠJA SKUPINA:
1. mesto Bizjak Matjaž, Osnovna šola Trnovo; 2. mesto Kavčič Tomaž, 

Osnovna šola Polhov Gradec; 3. mesto Gradeško Anica, Osnovna šola Polhov 
Gradec; 4. mesto Kovačič Matjaž, O.š. Polhov Gradec.

- NAJBOLJŠE RISBE:
1. Ivanc Darko, Osnovna šola Velike Lašče; 2. Pucihar Igor, Osnovna šola 

Ig; 3. Gonilo Marija, Osnovna šola Ig.
- NAJBOLJŠI SPISI:
1. Ivančič Nataša, Osnovna šola Velike Lašče; 2. Mavec Bojan, Osnovna 

šola Ig; 3. Končan Andreja, Osnovna šola Horjul; 4. Požar Ida, Osnovna šola
Ig-

Vsi udeleženci so dobili praktična darila, najboljše ekipe prometno mag
netno tablo in pony kolo, najboljši posamezniki pa pokale, odličja in 
diplome. Vseh 8 najboljših posameznikov iz obeh skupin se je udeležilo med- 
občinsskega tekmovanja „Kaj veš o prometu" 12. aprila na osnovni šoli 
Franca Bevka za Bežigradom.

Pri organizaciji tekmovanja je poleg članov sveta, ki so tekmovanje orga
nizirali res vzorno, potrebno pohvaliti še Osnovno šolo Oskar Kovačič in rav
natelja’ tov. Mihevca, Veletrgovino Mercator, Ilirijo, Komunalno podjetje 
Vič, milico Vič in občinski sindikalni svet, ki so vsak po svojih močeh pri- 
spevali k res vzorni organizaciji tekmovanja. vtifTOR r i n

f --------------------- N

Pionirji ob šahovnicah
Občinska zveza prijateljev mladine je organizirala 22. marca na 

osnovni šoli Bičevje letošnje občinsko pionirsko tekmovanje, ki se ga 
je podobno kot prejšnja leta tudi tokrat udeležilo rekordno število 
pionirjev in pionirk — 152 učencev iz 14 osnovnih šol, ki so nastopili 
kar v 38 štiričlanskih ekipah.

Tekmovali so v štirih skupinah: mlajše in starejše pionirke ter 
mlajši in starejši pionirji. V konkurenci mlajših pionirk je osvojila 
prvo mesto ekipa osnovne šole Barje, med starejšimi pionirkami pa 
vrsta z osnovne šole Bičevje. Uspeh svojih starejših sošolk so v tekmo
vanju mlajših pionirjev potrdili z najvišjim mestom učenci osnovne 
šole Bičevje, medtem ko so med starejšimi pionirji zmagali učenci iz 
osnovne šole Polhov Gradec.

Na letošnje področno oziroma republiško pionirsko šahovsko 
prvenstvo so se uvrstile vse štiri zmagovalne ekipe. Tako nas bodo 
med mlajšimi pionirkami predstavljale šahistke osnovne šole Barje 
(Majda Čepon, Irena Androjna, Jožica Potokar in Mojca Štembal), 
med starejšimi pionirkami ekipa osnovne šole Bičevje (Darja Kopač, 
Majda Grčar, Dušanka Samotorčan in Barbara Jontes), medmlajšimi 
pionirji vrsta osnovne šole Bičevje ( Miro Uran, Borut Trošt, Andrej 
Lovrič in Oliver Avsec) ter slednjič v konkurenci starejših pionirjev 
ekipa osnovne šole Polhov Gradec (Matjaž Kavčič, Tomaž Kavčič, 
Vojko Podlogar in Dušan Laznik).

Vsem sodelujočim moštvom so prireditelji ob zaključku tekmo
vanja podelili priznanja, najboljšim pa še šahovske garniture in čoko
lade. Vse učence so tudi pogostili s toplo malico.

Uspelo tekmovanje
V soboto, dne 5. aprila 1975 je občinski odbor ZRVS Ljubljana Vič- 

Rudnik organiziral strelsko tekmovanje v počastitev občinskega praznika 27. 
aprila in 30-letnice osvoboditve.

Tekmovanje se je izvajalo s polavtomatsko puško, brzostrelko in pištolo. 
Tekmovanja se je udeležilo 42 šestčlanskih ekip in to:
- 14 ekip članov ZRVS
- 9 ekip članov ZSMS
- 1 ekipa mladinske pohodne enote „Ljubo Šercer"
- 6 ekip strelskih družin
- 8 ekip iz osnovnih šol
- 2 ekipi iz gimnazije
- 2 ekipi družbenopolitičnih organizacij občine
Ekipe ZRVS so ob tej priliki tekmovale za prehodni pokal, katerega je v 

tem tekmovanju osvojila ekipa Trnovo, drugo mesto ekipa iz Škofljice in 
tretje mesto ekipa Krim-Rudnik.

V tem tekmovanju je pohvale vredna udeležba ekip osnovnih šol iz naše 
občine, kakor tudi udeležba aktivov ZSM Slovenije.

Nerazumljivo je, da se tega tekmovanja niso udeležile strelske družine 
..Rajko Škapin", Krim-Rudnik in Ig, ki naj bi skrbele za razvoj strelstva v 
naši občini.

Rezultati najboljših mladincev - mladink iz šol in aktivov ZSMS pa so: 
PUŠKA
1. Čarman Fani, ZSMS Dobrova; 2. Mencinger Bojan, OS V. Miklavc; 3. 

Garbas Zmago, ZSMS Lavrica in Pogačar Rudi OS V. Miklavc. 
BRZOSTRELKA
1. Hočevar Igor, OS Oskar Kovačič; 2. Obid Bojan, ZSMS M.Belič; 3. 

Intihar Matjan ZSMS Želimlje.
PIŠTOLA
1, Burger Marko, O.š. Brezovica; 2. Ferbežar Vlasto, O.S. Oskar Kovačič;

3. Marn Zvone, ZSMS Trnovo.

EKIPE O. S.
1. OS Bičevje; 2. OS Brezovica; 3. OS Oskar Kovačič. 
GIMNAZIJE:
1. Celje 2. VII. gimnazija Vič.
STRELSKE DRUŽINE
1. Polhov Gradec; 2. Trnovo; 3. IEVT
MLADINSKI AKTIVI
1. Golo; 2. R.Dolina; 3. Horjul.

NOGOMET

Mercator še naprej vodi
Kljub temu, da v uvodnih petih kolih spomladanskega dela prvenstva v 

slovenski nogometni ligi moštvo Mercatorja ni blestelo, je še vedno na prvem 
mestu prvenstvene lestvice.

Znano je, da so obema vodečima ekipama, Mercatorju in Muri odvzeli tri 
točke zaradi kršitve amaterizma, ker pa je Mercator imel po jesenskem delu 
prvenstva pet točk prednosti pred Muro, se je razlika zmanjšala na tri točke, 
ker je Mura v petih odigranih srečanjih pobrala ves izkupiček, Mercator pa je 
nepričakovano izgubil v. tretjem spomladanskem kolu na domačem igrišču 
proti moštvu Vozil iz Nove Gorice (0:1). Sicer pa so ,,beli“ z Viča igrali 
takole: v prvem kolu so premagali Slovan s 3:0, nato v Mariboru domačega 
Železničarja 1:0, izgubili že omenjeno srečanje z Vozili, spet za zadetek 
(1:0), bili uspešni v Celju s Kladivarjem in premagali še mestnega tekmeca 
Ljubljano z.2:0.

Kratko oceno po prvih petih kolih je dal trener moštva Mahmut Kapidjič:
- Proti pričakovanju smo v drugem delu prvenstva štartali res nekoliko 

slabše, težko premagali Železničarja v Mariboru, nato pa še doma izgubili 
prvo srečanje tega prvenstva, z igralci iz Nove Gorice. Vendar mishm, da še 
ni mesta za preplah, saj še vedno držimo čelo prvenstvene lestvice s tremi 
točkami naskoka, kar vsekakor ni malo. Res pa je, da ne igramo tako dobro 
kot v prvem delu prvenstva. Kljub temu pa osvajamo točke. Z igro ne 
moremo biti zadovoljni, najvažnejše pa je vendarle, da zmagujemo . ..

V nadaljevanju prvenstva bo Mercator igral v 19. kolu v Vevčah s Slavijo, 
potem doma z Izolo, nakar pa ga čaka najpomembnejše gostovanje — v 
Murski Soboti, kjer se bo pomeril z edinim njegovim konkurentom za prvo 
mesto — domačo Muro. Kolikor bi igralci trenerja Kapidjiča uspeli osvojiti 
vsaj točko, bi jim praktično prvo mesto bilo zagotovljeno. V nasprotnem 
primeru pa bo vprašanje o končnem zmagovalcu še naprej odprto. . .

N.S.
----------------------------------------------------------------------- -------

Mercatorju odvzete tri točke
Osmim klubom Slovenske nogometne lige (Mercatorju Muri 

Ljubljani, Kladivarju, Vozilom, Kopru, Nafti in Železničarju) je na 
zadnjem sestanku disciplinsko sodišče NZS izreklo izredno hude 
kazni. Zaradi kršitve amaterizma so odvzeli tri točke NK Mercatorju, 
NK Ljubljani, NK Kladivarju in NK Muri, štiri točke NK Vozilom po 
šest pa NK Kopru, NK Nafti in NK Železničarju.

Nogometni klub Mercator je kaznovan z odvzemom 3 točk, ker je 
dajal igralcem kot nadomestilo za izgubljene kalorije na treningih in 
tekmah bone.

N.S.

Spet boj za obstanek?
Prva kola v 1. A košarkarski republiški ligi so že odigrana. Že šestič za

povrstjo bodo skušali kar najuspešneje zastopati svoje barve košarkarji Trno
vega. Vedno doslej so se igralci trenerja Mihe Lokarja borih za obstanek v 
družbi najboljših rapubliških klubov in vedno — uspešno. Da bo tudi tokrat 
težko zadržati status republiškega Ugaša je prav gotovo, kar potrjuje tudi tre
ner Lokar:

- ,,Mislim, da je liga najkvalitetnejša, odkar nastopamo v 1. A republiški 
ligi. Samo imena klubov, kot so: Rudar iz Trbovelj, Ilirija, Vrhnika, Branik, 
Triglav, Beti... dovolj jasno govore o tem, da bo tako borba zaprvo 
mesto, kot za obstanek v ligi huda in do zadnjega kola izredno zanimiva ...“

Torej je težko napovedati prvaka, še težje tiste klube, ki bodo morah za
pustiti ligo?

- Vsekakor. Kandidatov je več. Iz druge lige sta se vrnila Ilirija in Rudar. 
Tema dvema moštvoma je treba dati največ upov za osvojitev najvišjega na
slova. Rahlo prednost dajem Iliriji.

Nehvaležno je napovedovati, kdo bo izpadel. Tudi tukaj je več kandi
datov, med njimi — realno gledano — tudi mi. Sicer pa sem, kot vedno, opti
mist, zato upam, da bomo tudi v tej sezoni ostah v Ugi..

Start ni bil najbolj uspešen?
- „Je in ni. V prvem kolu smo premagali Fructal iz Ajdovščine, precej 

težko - 71:66, nato pa smo spet na domačem igrišču izgubili z mariborskim 
Branikom (68:71) čeprav bi rezultat lahko bil tudi v našo korist. Žal smo v 
zadnjih minutah napravili preveč napak v obrambi in točki, kateri bomo 
morda Še kako potrebovali, sta splavali po vodi....“

In kako bo naprej?
- Razpored je vse prej kot lahak. Sicer pa lahkih tekem sploh ni. Lahko 

se zgodi, da bomo v naslednjih treh kolih ostali brez zmage. Najprej gostu
jemo v Kranju, kjer se točke težko osvajajo, nato pa pričakujemo na do
mačem igrišču bivšega drugohgaša, Ilirijo. In spet težko gostovanje - v 
Trbovljah. Sele v petem kolu lahko pričakujemo uspeh, torej zmago, saj 
igramo doma z ekipo Ježice. Tudi v naslednjih dveh tekmah (s Prulami in 
Novoteksom) bi morali zmagati, kajti v zadnjih treh kohh nas čaka spet 
težka preizkušnja. Igramo v Celju, pričakujemo za nas vedno neugodno 
moštvo Beti in gostujemo na Vrhniki. Torej po grobih izračunih bi morah 
osvojiti 10 točk, kar bi glede na nekoliko boljši razpored v drugem delu 
prvenstva bilo dovolj za obstanek v ligi..

Kako pa je z igralskim kadrom?
—,,Že v prejšnji sezoni smo začeli vpeljavati v prvo moštvo mlade igralce. 

Tudi letos nadaljujemo s to prakso in že v prvih kohh se je pokazala kot zelo 
uspešna. Tako dokaj uspešno igrajo mladi Omahen in Igor Kozamernik. Se 
naprej se bomo oslanjali na igralce iz naših vrst, saj je delo z mladinci res 
vzorno in zato vsako sezono lahko pričakujemo podmladek...“

N.SOSTARIC
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Kamnolom v Iški vasi 
ne bo ogrožal nikogar

Gradbeništvo vseh oblik zahteva 
gramoz, oziroma druge kamnite 
materiale kot osnovni element za 
opravljanje svoje dejavnosti. Med 
gradbeništvom, oziroma med velike 
potrošnike prej omenjenih mate
rialov vštevamo tudi komunalno de
javnost, predvsem cestno, ki je glede 
gramoza, drobljenca in drugih kam
nitih materialov toliko zahtevnejša, 
kolikor je slabši teren, na katerem 
opravljamo dela s področja komu
nalnega urejanja, vzdržujemo ali 
gradimo ceste, ulice, poti, parkirišča 
in podobno.

Celotno viško področje spada 
med najzahtevnejše v ljubljanski 
kotlini in predstavlja za gradnjo 
komunalnih objektov spričo slabe 
nosilnosti tal, močvirnih terenov 
često skoraj nepremostljivo oviro. 
Strokovnjakom je znano, da so za 
gradnjo cest, oziroma za ureditev 
cestnih površin potrebni debeli sloji 
gramoza razen vseh poprejšnjih sta
bilizacij terena z elektrofiltrskim 
pepelom, apnom in cementom. Da 
je nesreča še večja, prav na viškem 
področju primanjkuje gramoznih 
materialov, ki bi po kvahteti zado
voljevali te potrebe. Pravzaprav last
nega gramoza viško področje sko- 

- rajda ne pozna. Da bi zadovoljili 
potrebe po gramozu, se mora to 
področje v celoti, oziroma kar vsa 
južna Ljubljana oskrbovati z gra
mozom s severnega in severovzhod
nega dela Ljubljane. Tak način za
dovoljevanja potreb je vsak dan 
manj zanesljiv, ker potrebe v celotni 
Ljubljani rastejo, viri pa presihajo. 
Razen tega se s takim načinom 
zadovoljevanja potreb po gramozu v 
južnih predelih Ljubljane poraja in 
ostri prometni problem, ker mora 
ves ta gramoz potovati praktično 
skozi središče mesta.

S sprejetjem 10-letnega programa 
razvoja cestnega omrežja v Ljubljani 
in okrog nje, se je potreba po 
materialih, o katerih teče beseda v 
tem sestavku, kar nekajkrat pove
čala, viri pa ostajajo isti, oziroma se 
celo zmanjšujejo. Že dosedanje po
manjkanje gramoznih materialov, 
povečano z novimi potrebami, dviga 
ceno temu materialu, hkrati pa na
rekuje intenzivno iskanje novih 
virov gramoza in v pomanjkanju 
le-teh oziroma njihovi oddaljenosti, 
tudi virov ostalih apnenčastih agre
gatov.

Komunalno podjetje Vič, ki 
vzdržuje in gradi komunalne objek
te, ceste in podobno predvsem na 
tem z gramozom deficitarnem ob
močju mesta, je čutilo kot osnovno 
dolžnost začeti reševati ta problem 
v korist celotne družbene skupnosti, 
ki tu živi in dela in v korist komu
nalnih urejenosti južnega predela 
mesta.

Na južnem delu Ljubljane ni le
deniških nanosov, ni prodonosnih 
rek, niti ni večjih potokov, kolikor 
pa so, prinašajo le malenkostne ko
ličine najčešče umazanega proda. 
Obstajajo samo hribi izven mestnega 
območja, ki so različnega geo
loškega sestava.

Geološki zavod iz Ljubljane je na 
željo podjetja opravil raziskavo ce
lotnega južnega hribovitega predela 
ter našel na področju ob Iški vasi 
hribino za gradbene namene ustrez
ne sestave. Opravljena so bila vrtanja 
na terenu, brez ogroženja družbene 
in privatne posesti ter izdelane labo
ratorijske analize. Na podlagi doblje
nih rezultatov, ki so bili glede na 
kvaliteto kamnitih materialov pozi
tivni, je podjetje pričelo pridobivati 
ustrezna dovoljenja za legalno odpi
ranje kamnoloma. Ker so predvi
dene zaloge zadostne in bi pomagale 
sanirati komunalno gospodarstvo 
južnega dela Ljubljane, je podjetje 
naročilo Ljubljanskemu urbanistič

nemu zavodu, naj izdela smernice za 
pridobitev lokacijske dokumen
tacije. Hkrati je pridobilo soglasja 
ustanov, ki skrbe, da taka dela pri 
eksploataciji v kamnolomu potekajo 
tako, da čim manj motijo okolico 
oziroma upoštevajo vsa načela, ki 
danes veljajo pri varstvu okolja.

Na zboru občanov Iške vasi dne 
18. februarja 1975, ki sodi v sku
pinsko razpravo o načrtu za odprtje 
in eksploatacijo kamnoloma, je bilo 
izrečenih največ dvomov, oziroma 
bojazni glede posledic miniranja v 
kamnolomu. Dnevno časopisje je 
poročalo o tem zboru, na katerem 
so navajali, da obstaja velika ne
varnost poškodb gospodarskih po
slopij, saj je ogrožena varnost ob
čanov, da je predvidena in nujna 
preselitev iz bližnjih stanovanjskih 
hiš itd. Te in take trditve, oziroma 
pomisleki nimajo ob predloženih 
študijah in smernicah niti najmanjše 
osnove. Nevarnosti, na katere je 
opozarjala razprava občanov iz Iške 
vasi, so bile upoštevane že v študiji 
ob izdelavi elaborata za odpiranje, 
eksploatacijo in predelavo kamenin 
v kamnolomu, ter predvideni pre
ventivni ukrepi.

Iz obširne študije, ki jo je napra
vil Geološki zavod Ljubljana, je raz
vidno, da je edino na lokaciji pri Iški 
vasi možno pridobivanje kvali
tetnega drobljenca apnenčaste 
sestave in hkrati upoštevati pogoje, 
ki jih postavljajo varnostni in drugi 
predpisi. Bistveni pogoji, ki jim 
ustreza lokacija, so: kamnolom ne 
bo bistveno spremenil videza okolja, 
ker bo smrekov gozd zakrival pre
težni del odkopne jame, z obrato
vanjem kamnoloma ne bodo priza
dete obdelovalne kmetijske po
vršine, zvočne motnje bodo glede na 
položaj kamnoloma minimalne v 
smeri naseljenih krajev, za ekonom
sko izkoriščanje dovolj velika zaloga 
kvalitetnih kamenin in neposredna 
bližina Ljubljane. Vsi ti in še drugi 
manj pomembni pogoji so bili bist
venega pomena pri izbiri mikroloka
cije kamnoloma, ki naj bi bil po 
predvidevanjih v naslednjem ob
dobju pomembna surovinska baza 
za komunalno gospodarstvo in grad
beništvo južnega dela Ljubljane, 
predvsem pa občine Ljubljana Vič- 
Rudnik.

Izdelane so bile tudi študije in 
izračuni glede vpliva miniranja na 
bližnjo okolico. Pri teh so sodelovali 
strokovnjaki Geološkega zavoda 
Ljubljana in profesorji Višje teh
nične varnostne šole v Ljubljani.

Izračuni so pokazali, da se sme 
ob upoštevanju vseh možnih var
nostnih mer, ki so v elaboratu tudi 
predpisane, in glede na oddaljenost 
objektov, ki jih je varovati pred 
potresnimi sunki pri miniranju v 
kamnolomu, na en časovni interval, 
oziroma naenkrat detonirati cca 70 
kg razstreliva, pri čemer ne bi prišlo 
do vibracij zemeljskih tal na oddalje
nosti 180 m. Miniranja bodo sprem
ljana in nadzorovana z meritvami 
potresnih sunkov z najmodernejšimi 
aparati, kar naj služi tudi kot dokaz 
za trditve strokovnjakov, da potresi 
tal na teh razdaljah za objekte niso 
nevarni.

Razmet materiala ob miniranju je 
v začetni fazi pričakovati na raz
daljo največ 50 do 60 m. Cim bi 
pričela eksploatacija vertikalnih 
etaž, razmeta praktično ne bo več. 
Ob tem moramo upoštevati še dej
stvo, da je razmet materiala največji 
v smeri izbojnice (to je smer, kamor 
želimo usmeriti izmet materiala), ki 
pa je pri miniranju v kamnolomu 
Iška vas obrnjena v nasprotno smer 
od bližnjih naseljenih krajev, kon
kretneje proti vasi Brest, ki je od
daljena od kamnoloma cca 2,5 km, 
to je delač izven dosega.

Položaj predvidenega kamnoloma 
je takšen, da zvočne motnje ob 
vsakodnevnem obratovanju (ma
sovno odstranjevanje kamnin, ropot 
drobilcev in notranji trasport) 
strnjenih naselij Iška vas in vas Kot 
ne bodo motile, ker sta obe naselji v 
smeri bočnih podaljškov predvi
denega čela odkopa. Detonacije ob 
masovnem miniranju in ropot sploh 
se vedno širi pravokotno na čelo 
odkopa, to je v našem primeru, 
proti vasi Brest. V tej smeri pa je 
hrib Gorica, ki predstavlja naravno 
in najučinkovitejšo oviro širjenju 
zvoka.

Izračunom in ugotovitvam stro
kovnjakov, ki so izdelovali elaborat 
za predvideni komnolom, je najbrž 
treba verjeti in zaupati, ker imajo na 
področju miniranja bogate izkušnje, 
kar dokazuje že vrsta primerov iz 
njihovega do danes opravljenega 
dela. Prav te izkušnje in pa željena 
varnost občanov ter zavarovanje 
njihovega imetja, so bile vzrok, da se 
je Komunalno podjetje Vič odločilo 
zaupati vsa minerska dela Geolo
škemu zavodu Ljubljana, čeprav je 
to na prvi pogled morda dražje, v 
konsekvencah pa vsekakor bolje in 
ceneje.

Geološki zavod Ljubljana ni ne
znana strokovna organizacija na 
področju miniranja, saj opravlja ta 
dela ne samo po Sloveniji in Jugosla
viji, temveč uspešno tudi v ino
zemstvu ter obvlada vse sodobne 
sisteme miniranja. Da je tehnika 
miniranja močno napredovala glede 
na stopnjo varnosti za objekte v 
neposredni bližini, nam dokazuje le 
nekaj tipičnih primerov, ki so jav
nosti še v svežem spominu. Pri 
gradnji avtoceste Vrhnika-Postojna 
je bilo minirano področje ob že
lezniški postaji Postojna, vendar je 
poslopje ostalo nepoškodovano. Pri 
gradnji iste avto ceste je bilo oprav
ljeno miniranje n» Verdu v nepo
sredni bližini hiše, ki je ostala nepo
škodovana. Leta 1973 je bilo pri 
rekonstrukciji ceste Rašica - Rob 
pri enkratnem miniranju porabljeno 
preko 3000 kg razstreliva, pa vendar 
niti ena hiša ni bila poškodovana, 
čeprav so bile od mesta miniranja 
oddaljene le nekaj metrov. Zadnji 
spektakularni primer miniranja, o 
katerem so poročala vsa sredstva 
javnega obveščanja in ga je televizija 
filmala, je bil na Bledu ob izredno 
uspešnem rušenju hotela PARK.

Vsa navedena miniranja so bila 
opravljena v bližini gradbenih objek
tov, poraba razstreliva pri enkrat
nem miniranju pa je bila v vseh 
primerih preko 1000 kg. S tem 
hočemo povedati, da minerska dela 
z uporabo nove tehnologije še 
zdaleč niso več tako nevarna za 
okolico, kot si jih nekateri pred
stavljajo iz časov naših prednikov. 
Seveda pa je pogoj za varno ir 
uspešno opravljeno delo strokovni 
izvedba in upoštevanje vseh da
našnjih predpisov, kar lahko zago
tovi predvsem taka organizacija, kot 
je Geološki zavod s svojimi stro
kovnjaki, tehniko in tehnologijo.

Ob navedenih primerih torej 
lahko zaključimo, da ni nikakršne 
nevarnosti za poškodovanje gospo
darskih poslopij v bližnjih naseljih, 
ker so najbližji objekti oddaljeni od 
mesta miniranja več kot 200 m. Ker 
je v elaboratih izračunani varnostni 
radij v našem primeru 180 m, kjer ni 
možno pričakovati niti najmanjšega 
vpliva miniranja, je torej varnost 
vseh poslopij, ki so oddaljena več 
kot 200 m, absolutna. Varnostni 
ukrepi, ki se morajo izvajati v skladu 
z zakonitimi predpisi v radiju 300 
m, so preventivnega značaja (ob
veščenost, pripravljenost ljudi na 
neobičajen dogodek - pokanje, 
opozorilo glede odpiranja šip, ki pa 
je zgolj psihološkega značaja, ker je 
znano, da že nekaj let nazaj na takih 
razdaljah ni počilo niti eno steklo).

Posebej je treba poudariti, da je v 
prvih dveh letih obratovanja kamno
loma predvideno dvakratno ma
sovno miniranje na leto, naslednja 
leta pa samo enkrat na leto. Seveda 
mora biti pred miniranjem pravo
časno obveščena in opozorjena 
bližnja okolica. Vsaka organizacija 
združenega dela po zakonu odgo
varja za svoje delo in je dolžna 
povrniti sleherno povzročeno 
škodo, naj bo to zaradi miniranja ali 
kakršnekoli druge dejavnosti. Jam
stvo za povračilo eventuelne škode 
je v našem primeru podano že z 
zakonom in je podjetje pravno in 
materialno odgovorno za povzro
čeno škodo, prav tako pa tudi odgo
varjajo posamezne odgovorne osebe.

Geološki zavod vsako miniranje 
zavaruje pri Zavarovalnici Sava, ki 
jamči za vsako povzročeno škodo, 
nastalo zaradi miniranja in sicer za 
škode, nastale v oddaljenosti nad 70 
m. V razdalji do 70 m v konkretnem 
primeru ni nobenega poslopja ali 
objekta, na katerem bi lahko priča
kovali kakršno koli poškodbo. Ko
likor bi na tej oddaljenosti škoda 
nastala, bi odgovornost za povračilo 
nesila izvajalec oz. investitor.

Vsak poseg v naravno okolje 
povzroča določene posledice, po
vzroča določeno škodo, večjo ali

manjšo, in končno povzroča v 
večini primerov medsebojne motnje. 
Zaradi tega postajajo predpisi, ki 
omejujejo takšne posege v še spre
jemljive okvire, vsak dan strožji. Vsa 
soglasja za dela, ki spreminjajo kra
jinski videz, ki bi morda motila 
sožitje, temeljijo na teh predpisih in 
določajo pogoje, pod katerimi izva
jalec 'sme pričeti z deli, oziroma z 
njimi nadaljevati. Komunalno pod
jetje Vič je ob zbiranju dokumen
tacije za predvideni kamnolom vse 
naložene pogoje sprejelo, ker se 
zaveda, da bo obratovanje ustav
ljeno, če delo ne bo potekalo sklad
no s predpisi in soglasji, in ker se 
zaveda, da je težko kakršnokoli eko
nomsko korist zagovarjati ob ru
šenju ravnotežij v naravi.

Ko govorimo o posegu v naravo, 
moramo ugotoviti, da je kamnolom 
projektiran tako, da ga mimoidoči 
ne bo videl, ker je pred njim pu
ščena zelena pregrada z drevjem in 
ostalim gozdnim rastlinjem.

Menimo, da je divja gradnja 
zasebnih počitniških hišic v nižje 
ležečem Iškem Vintgarju brutalnejši 
poseg v naravo in širše družbeno 
manj opravičljiv, kot odprtje kam
noloma. V posledicah za naravo in 
zdravo okolje je današnja poselitev 
Iškega Vintgarja verjetno usodnejša, 
če upoštevamo, da so vse odplake 
spuščene posredno ali morda celo 
neposredno v potok Iško.

Glede na prometne posledice 
obratovanja kamnoloma je bila na
rejena posebna študija razvoza pri
dobljenega materiala, s katero so 
soglašali vsi pristojni. V pripravi je 
razširitev ceste Iška vas — Ig in 
obvoznica mimo Iga, s čimer se 
razbremeni ozka, ovinkasta in za 
uspešno sožitje med pešci ter vprež
nim oziroma avtomobilskim pro
metom neprimerna cesta skozi Ig. 
Seveda pa je jasno, da pred 
odprtjem kamnoloma ne more biti 
na račun take dejavnosti zgrajen niti 
meter ceste, razen, če koristniki 
ceste, prometa in kamnoloma s 
skupnimi napori ne pridobijo 
ustreznih kreditnih sredstev.

Ob vsem tem je zanesljivo jasno 
tudi, da je za katerikoli kraj in 
njegov ekonomski razvoj nujno od
piranje novih obratov, kakršnihkoli 
dejavnosti, brez katerih nihče za 
kritje krajevnih potreb ne bo vlagal 
nesorazmernih sredstev. Iluzorno je 
glasno razmišljanje nekaterih, da bi 
morala družba (ta pojem zelo radi 
uporabljamo, kadar želimo s sebe 
prevaliti nekam drugam breme in 
odgovornost) v ta kraj več vlagati. 
Del te družbe so namreč tudi tisti 
občani, ki na tem področju živijo 
samo ob sobotah in nedeljah. Spra
šujemo , ali so ti občani kot del 
tako imenovane družbe vložili v ta 
kraj karkoli brez protivrednosti. Ne
katere Ljubljančani žele to področje 
očuvati kot rekreacijski center. Me
nimo, da je ta želja neuresničljiva, 
če bo gradnja vveekend hišic po
tekala v bodoče z enakim tempom 
kot doslej, zato dvomimo, da bo čez 
10 let na tem področju še kaj 
prostih površin, dostopnih vsem, ki 
žele konec tedna kako uro preživeti 
na prostem ob lepem potoku. V 
življenju obstajajo ožji in širši inte
resi. Tudi te pojme moramo pre
tehtati in preceniti ter se opredeliti 
za enega od njih. Menimo, da je do 
družbene skupnosti nepošteno, če 
nekdo kot privatnik ali kot „dei 
družbe" preprečuje neko dejanje, ki 
družbi koristi, ovira le njegove pri
vatne interese.

Končno kaže kategorično ob
soditi še cinično primeijavo med 
divjanjem, rušenjem, požiganjem in 
pobijanjem okupatorjev v sicer mi
nuli, vendar nepozabni narodno
osvobodilni vojni in med napori 
delovnega kolektiva, katerega edini 
namen je izkoristiti narodno bo
gastvo in ga vložiti v nujno po
trebno, predvsem komunalno cestno 
delo in vzdrževanje na tistem pod
ročju Ljubljane, ki teh surovin 
nima, jih pa za razvoj nujno potre
buje. Trdimo lahko, da je taka 
primerjava ceneno pridobivanje 
vpliva in najgnusnejša diskvalifl-' 
kacija delovnih ljudi v njihovih 
naporih za čimprejšnjo odpravo ko
munalnega defi' :,r, za sanacijo ce
lega mestnega redela, za njegov 
urbanistični in gospodarski razvoj, 
za boljši jutrišnji dan občine, ki je 
naslonjena na gradbeno povsem ne
primerna barjanska tla! Hkrati je to 
tudi diskvalifikacija lepega števila 
delovnih ljudi, ki spadajo v ta ko
lektiv in ki so prav tako ob žrtvah 
preživeli in prebojevali vojno, iz 
katere so izšli zmučeni in polni 
izkušenj ter dvomov o humanosti 
nekaterih dejanj. V naši današnji 
družbeni stvarnosti in družbenih od
nosih pa sodi zapiranje v svoje in
terese, prilaščanje družbenih dobrin, 
ščitenje drobnoiastmškeh želja za 
vsako ceno in proti vsakomur med 
izrazito nehumana dejanja, pa če- 

rav često skrita pod krinko 
uvanja družbenega imetja, čuvanja 

koristi družbene skupnosti, čuvanja 
naravnega okolja pod jezuistično 
parolo „Lovite tatu!".
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BRALCI, 
SODELUJTE 
S SVOJIMI 
PRISPEVKI 

V NAŠI KOMUNI!
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VABILO
za množično nočno ekipno strelsko tekmovanje z vo

jaško puško v počastitev 83:letnice maršala Trta
Strelska družina „Rajko 

Škapin" Ljubljana, Rožna do
lina, prireja v sodelovanju z 
Občinsko strelsko zvezo 
Vič-Rudnik nočno ekipno 
tekmovanje v hitrem strelja
nju z vojaško puško in svetle
čo municijo, v počastitev 
83Tetnice maršala Tita, pod 
pokroviteljstvom republi
škega sekretarja za ljudsko 
obrambo tov. Mihe Butare - 
Aleksa.
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dne 23.V.1975, na strelišču v 
Ljubljani, Dolenjska cesta 11, 
s pričetkom ob 19.45. Po 
otvoritvenih in pozdravnih 
govorih se bo samo tekmo
vanje pričelo ob 20.15 s čast
no serijo strelov predstavni
kov družbenopolitičnih orga
nizacij.

Prijave tričlanskih ekip 
sprejema S.D. „Rajko Ška
pin" Ljubljana, Rožna dolina, 
Cesta IH/12, do vključno 20.

ŽULJI ZA 
IGRIŠČE

Mladina iz Pijave Gorice je skle 
nila, da v letošnjem letu zgradi 
igrišče. Ker denarja, ki smo ga zbrali 
z družbenimi prireditvami, za t° 
gradnjo ne bo dovolj, pa tudi druge 
pomoči ne moremo pričakovati, 
nam je na pomoč z velikim razume' 
vanjem priskočila občinska m1*' 
dinska brigada Ljubo Šercer.

Brigadirji so nam povedali: 
DUŠAN KOČEVAR: Sem drugič 

na tej akciji. Prvič mi je bil najbolj 
všeč pasulj, nekoliko manj pa 
vreme. Danes smo imeli večjo srečo, 
ker je sonce. Rad grem na akcije, 
ker se s tem zaposlim in nekomu 
moje delo koristi.

BORIS KRŽIŠNIK: ..Privabila 
me je delovna zavest, želja pomagati 
našim krajem in ljudem. Prišel sem 
tudi iz tradicije, ker hodim v bri
gade. Nekoliko se bom utrdil za 
Kozaro, žulje že imam."

TATJANA STRUŽNIK: Prijatetl 
me je povabil na mojo prvo delovno 
akcijo. Prišla sem z veseljem, ktt 
sem vsaj na svežem zraku. Dom* 
nisem imela problemov z odhodom, 
ker so tudi starši v mladosti hodili'1 
brigade. Ne delam težko, edina oviri 
mi je novo nastali žulj."

ANDREJ POZNIČ: ..Dobil seri 
trinajst žuljev, vendar bom vseeno 
nadaljeval z delom. Sem prvič no 
akciji in mi je zelo všeč, še bom 
Letos sem se prijavil za Kozaro if 
mi služi to delo kot predpriprav* 
zanjo."

MIJA ŽIVEC: „Težko delam, 
ker so me ožulili novi čevlji na 
pohodu v Podpeč. Vem, da bi se 
dalo tudi na Škofljici marsikaj na
rediti, toda raje grem tja, kjer vidim, 
da mladina dela, da jim mi z brigado 
le pomagamo. Poleti bi šla rada na 
Kozaro, vendar v službi nimajo razu
mevanja za take akcije."

TINE ROST: ..Vseeno mi je. 
delam, saj je vse za našo družb0. 
Komaj čakam, da grem na akcij0; 
Vidim, da je ta dejavnost veliko b°J 
razvita v Ljubljani kot pri na* 
Gorici, čeprav bi tam lepše izgie 
dalo, ker je ob meji. Sicer pa je le*0* 
delovna akcija tudi v Brkinih. - 

MINKA S KUB*1'

Društvo upokojencev Vič 
obvešča

Delo na podružnici lepo napreduje. Do 1. maja je števil0 
plačnikov članarine naraslo na 1223, na novo je pristopilo 65 članov, 
število podpornih članov pa je naraslo na 23. Hkrati ugotavljamo, d* 
se krepi zavednost članstva, kar je razvidno zlasti iz dejstva, da s° 
nekateri plačali zaostalo članarino za eno, dve, v enem primeru cel° 
za tri leta nazaj. Člani zaupajo društvu, kar je zelo razveseljiv* 
ugotovitev.

Ob plačilu članarine se je neka članica pritožila, da ji podružnic* 
še ni poslala opomina glede plačila. Podružnica se doslej res še ni 
poslužila takega načina izterjavanja članarine, ker zaupa svojin1 
članom, da bodo svoje obveznosti do društva pravočasno poravnali.

Od časa do časa smo napisali v obvestilih le kako kratko 
opozorilo. Tudi tokrat prosimo, da člani, ki svoje obveznosti d° 
društva še niso izpolnili, to čimprej store.

Izletništvo na podružnici napreduje. Letos smo priredili že **> 
izlete' — za pusta smo se vozili v Cerknico in Podlipo, za dan žena v 
Koper in Ajdovščino, tretji izlet pa je bil v okolico Gorjancev in 
Mokrice. Izletov se je udeležilo 270 izletnikov. V maju je na vrst* 
izlet v Ptuj in na Ptujsko goro, ki ga bomo opravili prej, preden bo t° 
obvestilo tiskano. Konec maja pa bomo priredili Še ,,majski" izlet n* 
Golico in v narcise. Pravočasno poskrbite, da boste lahko šli z narn'-
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